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•WAN RAKYAT MALAYSIA

JAWAB BUKAN LISAN

YB DATUK IR HAJI IDRIS BIN HAJI HARON 

[TANGGA BATU]

YB DATUK !R HAJI IDRIS BIN HAJI HARON

IB̂ T̂PUJj minta R̂lEafM̂iriEEIF?!! IL̂LĴ ŜF̂ 

.... jnyatakan apakah tindakan susulan 

Kementerian selepas L-ewftfaps AM PariSmen 

Australia menyerahkan memorandum] kepada 

Pesuruiijaya Tiriggs Malaysia Sc© Australia 

terlisiclsip psrbfearaan kes ketua pembangkang.



JAWAPAN:

Terima kasih kepada Yang Berhormat Tangga Batu di atas soalan yang 

dikemukakan.

2. Kerajaan sedia maklum bahawa perbicaraan Dato’ Seri Anwar 

Ibrahim seperti perbicaraan beliau sebelum ini akan menarik perhatian 

pelbagai pihak sama ada di dalam atau di luar negara. Oleh yang 

demikian, reaksi dari sekumpulan Ahli Parlimen Australia dalam perkara 

ini bukanlah satu perkara di luar jangkaan. Oleh yang demikian, 

Kerajaan bertanggungjawab memberi penjelasan sewajarnya kepada 

mereka bags mempertahankan kedaulatan negara dan keluhuran 

undang-undang kita.

3. Dalam hubungan ini, saya ingin memaklumkan bahawa, 

Pesuruhjaya Tinggi Malaysia di Australia telah menenui Ahli Parlimen 

yang berkenaan untuk memberi penjelasan kepada beliau mengenai 

fakta-fakta sebenar tentang kes mahkamah Dato5 Seri Anwar Ibrahim. 

Seperti kita maklum, Ahli Parlimen tersebut dilaporkan telah menyentuh 

perkara ini dalam ucapan beliau dalam Parlimen Australia.

4. Sebagai tindakan selanjutnya, Pesuruhjaya Tinggi Malaysia di 

Australia telah juga menulis surat kepada 50 ahli parlimen yang

tersenarai dalam surat yang diutuskan kepada beliau bagi 

memperjelaskan kedudukan sebenar berhubung perbicaraan Dato’ Seri 

Anwar Ibrahim.



A AAAii oai.^Cte A !, rm ' i <-h;xAaAP AP>;'*nBAu ALX4X Wt K; E 'viHi 

yŝ riifesii Lysir rtey&if pg-cA. f i■ b^b'its&n A At1 uhiiA' nysw^ngkal dakwaan 

AA AsAA^ii Australia dan i^ah^A^A n^M'A'x: 

keluhuran undang-undang MalcA^ifi <m:-

A A iAyAdrxyc: yengkat dan darjai

y  H^ts^ d|A&A:s[rt ifcndangan yang dA*myx:AKF:: AA':.

t^b^raijs ASA Pariimsii Australia tidak mewakili atau miSK^TAiA^n; 

pemdirian Kerapan Australia yang sememangnya tidak ingin campur

tangan dalam hal-ehwal dalaman di Malaysia seperi yasig. clpiaskan 

oSeh Pesyrylijaya Tisiggi Australia di Malaysia.

A Pihak Suruhanjaya Tinggi Malaysia cli Australia dan semya

Perwakilan Malaysia di luar negeri akan terus mematitau psrtembangars 

laporan dan pandangan berhubung perbicaraan Datos Sari- Anwar 

Ibrahim dan; akan memfossikan pesiplasan di mana tsmbul keperSuan.

Seksan, terima kasih



PEjBBERiTAHO PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : BUKAN JAWAB L1SAN

DARIPADA : Y„B DATUK IR HAJS IDRIS
BIN HAJI HARON 
(TANGGA BATU)

SOALAN:

Minta MENTER! PERTAHANAN menyatakan adakah Kerajaan 

bercadang menambah kekuatan anggota tentera di Kem 

Terendak dan apakah rancangan Kerajaan seterusnya untuk 
Kem Latihan Komando di Sungai Udang, Melaka.

l
Mesy Pertama DR/10 DATUK IR HJ IDRIS [TANGGA BATU] DATUK IR HJ IDRIS [TANGGA BATU]

SULIT



JAWAPAN:

L jp k  I'Ll!!, [^W ijaan tiG.il-:

ksim&ks!:;: ^ggpfe: fe^Ytei ~-M T<M; î;dsk jt^Kaik:
*&dils . * cSsr msiiniiipiu! Oinieliakyka!̂  fega&airii

!...lenteraan ya^g irkg-MaoyggyoiigjaYWsilbife.iiiii.,

E€@m Latolhiairii Komamidl® dfo Sysigaio Udlarag3 ifelaka 
meevupyoiipji lbâ gy[siig!yi;=li3ijciig)yciisiri uztsr daro dsiiff pmig 
memdclykiiuii ko« sgriiggaraaoii wamig ‘difuggl SoDsgfu Stiu 
kemtydalhaoii MCniari iddSn ada agak tidrihad duri] -itodak 
b@r$©syaiarii derogatra keporDtuaBu sema®a pssTiygasain]. Kotmjaan 

fefiaih m@raimeainigi lLQDDtetuik m@mlboim® selbyalh k©m bmm picug 
Deoigkap demgaifi] BfiisfrasiitriLokOT $ m  peGlbagao kemsydalhaoii 
Haiihaj?! uniuk Fcjsaft Laikaoi [iComainid® do Kdsim Iskandar, 
Mersing.
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S@alan M©° L o

USESYUAFtAT PERTAMA, PENGGAL KETIGA, 
PARLIMEN KEDUA BELAS 

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN 
DEWAN RAKYAT MALAYSIA

PERTANYAAN : BUKAN LISAN

DARIPADA : Y*B. DATO? HAJ1 ISMAIL HAJS
ABD. MUTTALIB (MARAN)

TARSKH :

SOALAN :

Minta Menteri Kemajuan Luar Bandar -dan Wilayah 

menyatakan memandangkan Program Bantuan Rumah 

(PBR) dan Baik Pulih (BP) rumah penduduk miskin luar 

Bandar didapati memberi manfaat kepada penerima- 

penerimanya. Apakah Kementerian berhasrat untuk 

meneruskan program berkenaan serta jumlah program 

yang dicadangkan.

i



r a tea ' Y - . a h  (-YaP) Y a a : d ^ i m i ^ r t

peyYewanaeeaeas naiaras dengan aaaka Yaiiajaan anY Y  

m eelyaPYaan runaY]: yang; e Y a ra a i dan aaY aa d-aaa 

na~nry:aeYaY'aYae;: tarar krsug Yaeĝ Yan aaaaa

Unadr rnaLaanien Yang Pan^.nmaa peiate^.&an Program 

Bantuan Rumah (PBR) bagi iernpoh 2010 hingga 2012 

adaSah berdasarkan kepada sasaran yang teSahs 

ditetapkan di bawah Bidang Keberhasiian Utama Negara 

(National' Key Result Areas -  NKRAy Sepamjamg fempoh 

tersebui sejunmiah RSVIY32 bilioni diperonfukkan bagi 

mesaksanakan sejunnlali 50,000 unit rumah di seluruh 

negansr Bagi taliun ini salhaja, sejumlah RIMOYO juta 

telahi diperuntukkan bagi membina baru dan membaik 

puSih kinaakira 16s000 buah rummah di sefuruSi negara.



PEMBER1TAHUAM PERTANYAAN 
DEWAN RAKYAT, MALAYSIA

DARI P ADA DATO3 HAJS ISMAIL BIN HAJI ABD. 
MUTTAL1B ( MARAM )

PERTANYAAN BERTULIS

TARSKH 16.03.2010- 15.04.2010

Dato8 Haji IsmaiS Bin Haji Abd. MuttaSib ( fVlaran ) minta MENTERI 

KEWANGAN menyatakan berdasarkan kepada sambutan begitu 

menggalakkan terhadap usaha Syarikat Perumahan Negara Berhad 

(SPNB) membina Rumah Mesra Rakyat (RMR) bagi merealisasikan 

impian penduduk memiliki rumah sendiri. Apakah pihak Kementerian 

berhasrat menambah Kuota Kelulusan melebihi Kuota asal di setiap 

kawasan Parlimen dan apakah Kerajaan mempunyai peruntukan yang 

mencukupi.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Yang Berhormat, Kementerian Kewangan 

mengambil perhatian terhadap sambutan yang menggalakkan bagi 

projek Rumah Mesra Rakyat (RMR) di seluruh negara. Pada masa ini 

jumlah unit RMR bagi setiap Parlimen ditentukan berasaskan kepada 

kedudukan kewangan Kerajaan dan keperluan semasa. Sehubungan
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SOALAN NO : 6 7 ^

PEMBER1TAHUAN PERTANYAAN 

DEWAN RAKYAT, MALAYSIA

PERTAWYAAN : BERTUL1S

DARSPADA : DATO' HAJI ISMAIL BIN HAJIABD.

MUTTALIB [MARAN]

SOALAM :

DATO0 HAJI 8SHIAIL BIM HAJS ABD. SUSUTTALIB [iiARANJ minta 

MEMTERI KERJA RAYA menyatakan kemudahan perhubungan 

awam seperti jalan raya diperakukan mampu menjadi tarikan utama 

untuk merancakkan pembangunan sesebuah bandar seperti di 

Bandar Maran sendiri. Apakah pihak Kementerian telah merancang 

membina jalan raya baru bagi menghubungkan Gugusan Felda 

Lepar Utara ke Bandar Maran dalam masa terdekat ini.

1



JAWAPAN i

kFPijk Van;.,; T -aaa i; >c& yad:;, ntaa« Ta yanai-aaaa-

ptaigguna Fitea raya Mfsanggunakaa jai>aa aadia m&. di jalan 

[-■<aaakati:jan faarsa - JaranM (FT & i)  antuk k© bandar Fferan dan 

Jaranaa. 'angfjaaEi Faida Lapar Utara paia terletak di aniara bandar 

Waran dengan Jerantul Jalan masuk k© FeSda ini adalah dari Jalan 

Persekutuan Maran -  Jerantut (FT 64) sepanjang 50' kilometer. 

[Berdasarkan kepada band lain ilinias di jalan ini, isipadu trafik 

adalah rendah iaiiu 8,500 kenderaan s@hari. Dalam keadaan ini 

trafik berjalan dengan lancar dan dikategorikan dalam tahap 

perkfoidmatan A (Level * jf Service /A).

Kerajaan ielaSi merancang pelan pembangunan rangkaian jalan

raya di seluruh Semenanjung Malaysia dengan mengambil kira 

faktor trafik, guma tanah, sosio-ekonomi dan keselamatan kepada

pengguna jalan raya. Berdasarkan kepada pelan pembangunan 

tersebut, Kerajaan pada tnasa ini tiada perancangan untuk 

membina jalan dari Gugusan Feida Lepar Utara k@ Bandar Maran 

memandangkan pada masa ini, jalan sedia ada boieh menampung

isipadu trafik.
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PES1BER1TAHU PERTANYAAN 

DEWAN RAKYAT, MALAYSIA

PERTANYAAN : BERTUL1S

DARI PAD A Y.EL DATO5 HJ. ISMAIL B„ HJ. ABD.
HUTTALIB

KAWASAN

T ARIKH 

NO. SOALAN

MARAN

63

Y.Bn DATO5 HJ= ISMAIL B„ HJ. ABD, MUTTALIB minta 

CENTER! PEROAGANGAN ANTARABANGSA DAN INDUSTRI 
menyatakan bagi meraneakkan perkembangan. dan 

pembangunan Bandar Maran seiring dengan lain°lain bandar 

di negeri Pahang yang menjadi harapan kepada Aliahyarham 

Perdana Hertteri Kedoa YAB Tun Haji Abdul Razak bin Date’ 

Hussein ketika melancarkannya dahuSu. Apakah 

perancanqan pihak Kementerian membanqunkan kawasan 

industri yang disediakan dalam Daerah Maran.



J p p p

Tuan Yang di Pertoa,

Pelaksanaan dasar perindustrlan rtecieri bertojuan untuk 

memperiuaskan asas perindustrian dengan tumpuan kepada

___' !i sb©rapa ooidjoaltro yiam a Pap jp k p p p ^ .

b©E=asaskap P̂omparatEP© ajwaptap©sp dl@pgap eppp 

P©p©kapap ciSbeelkap kepacla p©EpyEpibybap -perysabaap teeifi 

dap scidprbapa _ ' fy jyd ka p

iiasvaralcat Perdapappap dap P im d ys frS a p  Bypppyf©ra

fllP P B ). sap ip ipg Bitty P pemibappypap kawasap

peripdysferiap Jycp difaksapakap ~ ~p p p p  d@pgap 

pem bapgypap seb tor s@k@ppap Ganon s©p®eil ip ffom tryktyr dap 

y iilltL

BagI oiiembapgypGcap kawasap gpdysM ©II Pa©E°ab isarap, 

K©sQajaap t©lab Ein©pybybkap P©rbadapap Kepia jyap Mtsperi 

Pabapp (P1KMP} s©bagai Pysat S@Gi @p1 atay fifi©P©°St@p

0@p\b©sk dl®pgap 1pIp s bago ro©pp©Earas dap ppipisbappypkap 

kawa@ap°kawasap p©Eipdystriap, feppkap d©pgap 

keEwdabap ip fra s fry k te  s©Eta peolcbEdmafap sokpppap

yp fyk  BTieEiEepybS k©p©rliyap dap k©b©pdak p©Babyr k© arab
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rrtenjadikan Pahang sebagai pilihao ytama destines! 
pelaburan,

Setakat in i5 dua kawasan perindustrian telah dibangunkan di 

Paerah iVlaran iaitu:

• Kawasan PerindustrSan IVIaran; dasi

® Kawasan Perindustriars Jerigka.

Sebanyak tiga buah svarikat teiah diluluskart untuk 

menempatkao prolek di Kawasan PerSndustrian Jengka, Di 

samping itu, satu lagi kawasan perindustrian baru diianqka
akan diwujudkan di dalam Rancanqan Malaysia Ke°10, ■

Tuan Yang di Pertua,

Bagi membantu pembangunan perindustrian di Daerah 

Maran, Kementerlan ini meialui agensi ds bawahnya seperti 
SME Corp., SME Bank dan MIDF menawarkan program 

pembiavaan kepada PKS di daerah Maran yang 

berkecimpung di dalam sektor perksiangan dan perkhidmatan 

dan lavak mengikut kriteria-kriteria dana yang ditawarkan.

3
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SOALAN

PEMBERiTAHUAH PERTANYAAN DEWAM RAKYAT

PERTANYAAN

DARSPADA
: BUKAN LSSAN

: DATO5 HAJI 1SWA1L BIN HAJI ABD. MUTTALDB 
[ MARAN]

SOALAN

Y.B. Dato’ Haji Ismail bin Haji Abd. Muttalib [ Maran j minta PERDANA 

MENTERI menyatakan adalah diperakukan Dasar Pandang Ke Timur yang 

diperkenalkan oleh Mantan Perdana Menteri Tun Dr. Mahathir bin Mohamad 

beroleh kejayaan besar untuk faedah kedua-dua negara Malaysia dan 

Jepun. Apakah Kerajaan berhasrat untuk meluaskan dasar berkenaan ke 

negara lain seperti China.

JAWAPAM
Pelaksanaan Dasar Pandang ke Timur yang telah diperkenalkan 

semenjak tahun 1982 oleh Perdana Menteri ke 4 Malaysia telah banyak 

memberi manfaat kepada negara dalam pembangunan modal insan. 

Sehingga tahun 2009, seramai 15,935 pelajar (12324; Jepun dan 2711; 

Korea) telah dihantar ke Jepun dan Korea Selatan di bawah tajaan Kerajaan 

Malaysia bagi mengikuti kursus-kursus terpilih dalam bidang teknologi dan 

kejuruteraan. Graduan-graduan dari program Dasar Pandang ke Timur juga 

telah menjadi tonggak kepada tenaga professional yang diperlukan oleh 

syarikat-syarikat “Multi National Corporation (MNC)" yang menjadi pelabur- 

pelabur asing utama, khususnya syarikat-syarikat Jepun. Dasar ini juga telah 

mengeratkan hubungan dua hala di antara Malaysia dan Jepun di mana



semasa krisis ekonomi Malaysia pada to.l»;jr: i - y g : rmsialui

[f!--.irj, ; .r̂ r'i iiHbv'iri ?--h:['«>;/}'; 'Ivihxxxxxvr' i n x i x bar- av^g.'Uu ; ',»ga'. ;^;i -i; !LLv-•

menerual:sn bpagcia busar Parana- iv . ! a,a.\
Walaupun I aî -v:- ^ a : ^  bln; baba:: - û;■-vi :j; 1 a;a. aa China, Kerajaan

pr-:l'£_ ini tidak bercadang untuk m-aaraba aa?.: -raaar exxx: b'-gassma

khas sepAi-J t-asar Pantaa: b- a^a- aaaga: I Chita-, bbjna:, b;

bawah Kerjas&in&'i^-Unikai di kaiarfgaaitgieitaai^goaa rdang Memoa;a"’11i 

{T&chnical Cooperation among Dev&loping Countries — i u L v /*  htetajaan 

Malaysia telah dan sedang aiengliant&r pagawai kerajaan uniuk rnenenma 
laiiham di b&iarn pelbaga! bidang strategir bengan Negara uhins. angi 
tempoh 2001 -  2009, seramai 150 pegawai kerajaan Malaysia telah 

mengikuti faiihan di China daSarn pelbagai bidang seperti Pertanian, 

Ekonomi clan P@rdaganQ3.ti, PsiTibangurssn tndustri Kecil dan Sedcihana 

(IKS i, Tskn-ologi Makanan, Bio Teknologs, Alam Sekitar dan Tenaga.”

mailto:P@rdaganQ3.ti


MO. SOALAN: 65

DEWAN RAKYAT 
PEMBERSTAHUAN PERTANYAAN 

MESYUARAT PERTAM As PENGGAL KETIGA 
PARLIMEN KEDUA BELAS

'(2010)

PERTANYAAN : BUKAN LISAN

DAR0PADA : Y.B DATO8 HAJI ISMSAL BIN MOHAMED SAID (KUALA
KRAU)

SOALAN

Y.B DATO3 HAJI ISMIAL BIN MOHAMED SAID (KUALA KRAU) minta 

PERDANA MENTERI menyatakan tindakan yang diambil oleh kerajaan 

dalam mengatasi masalah lambakan sijil halal palsu yang tidak diperakui 

oleh Jabatan Kemajuan Islam Malaysia (JAKIM) yang menjejaskan 

kredibiliti Malaysia untuk muncul sebagai pembekal produk halal dan hab 
halal terkemuka di rantau ini.



JAWAPAN: (Y.B. MEJAR JEMERAL DATO5 SER! JAMIL KHSR BIN
HAJi BAHAROM(B), MENTERI DI JABATAN PEROANA 

CENTER!)

Tuan Yang di-Pertua;

UsYEutc ■ makluman Ahli Berhofuiiat Jabatah Aemajjuafp felam

Malaysia(JAKIM) dan Kementerian Perdagangan Dalary SlegerS, Koperasi 

-dan Kepenggunaasi (KPDNKIK) sesria Jabatan Agama Islam Negeri 

(JAiM)/iViajlis Agama Islam Hegers (fvlAIM) sedang dalam proses 

mewujudkan satis akta khas iaitu “Akta Haiaf bagi membendung 

iambakan logo dan siji! halal paisu sebagaimana yang disebut oleh 

Perdana Menteri dalatn pembentangan BeSanjawan 2010 pada Mesyuarat 

Ketiga, F^nggal Kedua yang lialu.

Sekian, terima kasih



SOALAW MO. i 6© )

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
D iW M  RAICYAT, MALAYSIA

PERTANYAAN : BERTULIS

DARiPADA : YB. DATO' HAJI ISMAIL BIN
HAJS MOHAMED SAID 
(KUALA KRAU)

SOALAN :

Y.B. DATO8 HAJI ISMAIL BIN HAJI MOHAMED SAID (KUALA 
KRAU) minta MENTERI PERUMAHAN DAN KERAJAAN
TEMP AT AM menyatakan adakah Kerajaan bercadang meminda 
Akta Pemajuan Perumahan (Kawalan Perlesenan) 1966 (Akta 
118) bagi menangani isu projek perumahan terbengkalai 
termasuk kajsan semula pembayaran progreslf pembelian 
rumaSi.

JAWAPAN

Tuan Yang DiPertua,

Untuk makluman Ahls Yang Berhormat, Kementersan 

Perumahan dan Kerajaan Tempatan (KPKT) sedang dalam 

proses meminda beberapa peruntukan seksyen dan 

peraturan-peraturan berkaitan dalam Akta 118 termasuk 

jadual pembayaran progresif pembelian rumah bagi menjaga 

kepentingan-kepentingan pembeli-pembeli rumah serta

i



[VfeE p d d  £ d p i \ i r um  ,,,i l
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t0Et>'0rp#EaPd adaEaP £Hp&fit.L U~iilV:X. -

m , , bags resHETiifE;; p ro je i:

penjmahan terbeoglcalal d! Semesianjungi Malaysia. 

TPidatcari ins dilaksamakan dengam kerlasarria  d a tlp a d a  

PiPaP Berkuasa N egeri daEi PiPak Berkuasa Tetvispaiai] 

(PBT).

(If) Bag! mempereepatkain pemulihan projek-projek

perumaPan terPsfigPaias terutamaiiiya Ros rendaSi dan 

Icos sederhana, Perajaasi perseicutuasi telali 

p^0[nj (̂i6l§]feam (s lf»  HMg@@ JlM%§a ds bawafi Bajet 2010 

bagi menampung kos tambahan pemulihan projek- 

projelc terselbut
■i-

(iii) Kerajaan Persekutuan juga [Meweefefeaoii (sIi m

melaSul peruntukan khas dan PakeJ Rangsangan 

Ekonomi (PRE) kepada §i«d__d _ a . ah:



Berhad fSPNB) bagi memulihkan iebih banyak projek 

perumahan swasta terbengkalai.

(iv) KPKT sedang dalam proses meinantap dan 

menambahbaik Akta Pemajuan Perumahan (Kawalan 

dan Perlesenan) 1966 [Akta 1183 bagi meminimakan 

bilangan projek-projek perumahan bermasalah di 

masa-masa akan datang. Di antaranya adalah:

(a) Kekerapan mengemukakan laporan 7(f) dari dua 

(2) kali setahun kepada empat (4) kali setahun;

(b) Lawatan dan mesyuarat tapak yang lebih kerap. 

Buat masa ini lawatan pertama ke tapak 

dilaksanakan dalam masa dua (2) bulan dari tarikh 

lesen dlkeluarkan;

(c) Semakan rapi ke atas akaun HDA dan Laporan 

Kewangan Beraudit syarikat pemajuan 

perumahan; dan

(d) Menyenarai hitam Ahli Lembaga Pengarah 

Syarikat pemaju yang bermasalah.
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pejabat pemajjy yntud menibuat mm%t§m elgm 

nergfcaiM Bee atas deniajyan projeCy 

d/id mmmistmm bae barpv(iHgioa§if;i]ffii yang SebiSi raps

berlcaitan peoiulidan projetc perurnaban terbengbalai 

juga diadafican metaluk-

a) bgeidfenr) tP>(§&img bteg Perriufiiliasi Projelc 

Perumahan Terbengicaiai vang dipengerussdan oleSi Y. 

BSigJan Sri SCetua setiausalia Negara;

S3) 7a§ig) (W) GCMrdirgMBin bepp flMrbaoigsi ©rnrnm yang 

tineriuinpulean foepada penetapan dasar pemajuan perumalian 

negara, pemantapan pennulidan projelc dan penguatkuasaan 

umdang-undang.



(viii) Berhubung punca yang menyebabkan masalah 

kesihatan serta sarang penagsh dadah pula, perkara 

tersebut per!u dilaporkan kepada plhak^plhak yang 

berkaltan yang terlibat supaya pemantauan dan 

tindakan selanjutnya dapat diambil.

Kementerian Perumahan 
dan Kerajaan Tempatan

April 2010
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SOALAM : NO. 67

SOALA6\3

DATO0 HAJI ISMAIL BIN HAJI MOAIASiED SAID minta MENTERI TE1M1AGA,, 

TEIKM ©LOGS IHWAU DAW A i l  rnenyatakan apakah Kementerian bercadang 

urrtuk memberi insentif dan bantuan kepada industri-industri yang merawat dan

menggunakan air yang telah dirawat atau yang membangunkan teknologi 

merawat air bagi mencapai matlamat Dasar Teknologi Hijau Negara.

JAWAPAM

Industri yang merawat air sebenarnya teiah banyak menikmati insentif daripada 

kerajaan. Remain dalam industri ini terdiri daripada operator air milik kerajaan 

negeri ataupun pemegang konsesi yang cliberikan hah untuk mengendalikan



aktiviti rawatan air. Bagi operator air milik kerajaan negeri, Kerajaan melalui 

Kementerian ini telah memberikan bantuan dalam bentuk pinjaman mudah tanpa 

faedah bagi membangunkan infrastruktur rawatan dan agihan air. Bagi 

pemegang konsesi, hak yang diberikan adalah dalam bentuk konsesi yang 

panjang dan kadar pulangan yang dipersetujui melalui perjanjian konsesi. Oleh 

yang demikian, insentif-insentif sedia ada telah banyak membantu operator- 

operator air dalam melaksanakan tanggungjawabnya.

Bagi industri yang menggunakan air terawat, Kerajaan sentiasa menggalakkan 

mereka untuk menggunakan air secara berhemah. Pada masa ini, tarif air bagi 

kegunaan industri masih lagi berpatutan dan tidak menjejaskan kos operasi 

mereka.

Walaupun begitu, industri-industri yang mengguna air dengan jumlah yang 

banyak sangat digalakkan untuk mengitar semula air yang telah digunakan. 

Melalui kitaran semula air yang telah digunakan, industri-industri akan 

memperoleh manfaat secara terus di mana melalui proses kitaran semula itu 

akan mengurangkan pengambilan air dari sistem bekalan awam. Amalan ini 

dengan secara langsungnya akan mengurangkan kos operasi industri tersebut. 

Selain daripada itu, amalan ini juga perlu dilihat sebagai tanggungjawab korporat 

(CSR) bagi syarikat untuk mengitar semula air sebagai usaha untuk memelihara 

alam sekitar.
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NQo AUM

NO. AUP :

PEiVIBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI BUKAN JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : BUKAN JAWAB LISAN

DARIPADA : DATOs HAJI ISMAIL BIN HAJS MOHAMED
SAID [ KUALA KRAU]

TARIKH :

RUJUtCAN : 2504

SQALAN:

Dato* Haji Ismail Bin Haji Mohamed [ Koala Krau ] minta MENTER! 

DALAM NEGERI menyatakan sehingga kini sejauh manakah 

keberkesanan penggunaan CCTV dalam membantu menyelesaikan kes- 

kes jenayah dan apakah status penggunaan Central Intelligent (CIU) 

dalam membantu memerangi jenayah di negara ini.



JAWAPAN

aaya rn^ngucapkan Arima ka>iA h-pa^a pj;p dang PaanenTaa: i uaia 

Pi an ,-any h - i a i

Ad;uk lVic-J'(■■.SEVÊir.- bang PraAaTi/;ay pehta^nyan n:pyv rvŝ n

aaAA aaA? dabpada «■> iangkab utarna daArn pafakaanaan aTeprarn 

Bandar Selarnat di bawah Bidang Aeberhasiian Utama Negara (NKRA). 

Oetakat ini terdapat aebanyak 655 COTV di bawah kelolaan Pihak 

Berkuasa Tempatasi (FBI). Di bawah HKPA. puia, pihak kerajaan 

raerancana uniuk m&masang s-ebanyak 496 unit ‘aCTA bans rnAibatkan 

25 PBT di seluruh Malaysia dalarm sasaran mengurangkan 20 peratus 
Radar jenayah jalanan,

pemasangan OOP/ yang foaru akan iebih bertumpu di kawasan-kawasan 

panas fhotspot) yang kerap berlaku jenayah. Pihak PDRM akan 

dibenarkan mengakses CCTV berkenaan yang akan diintegrasi di 

semua balai polis seiuruh negara. Penggunaan COTV bukan sahaja bagi 

maksud menghalang jenayah tetapi juga akan berfungsi sebagai 

pengesan jenayah dan membantu proses pendakwaan. la juga turut 

membantu pihak polis sampai ke tempat kejadian dengan cepat dan 

membuat orang awarn merasa lebih selamat.

Berkenaan status penggunaan 01U pula, ia adalah satu pangkalan data 

(database) untuk menyimpan maklumat risikan jenayah dan dapat 

digunakan untuk rnemerangi jenayah. Penggunaannya telah 

dilaksanakan sejak Disember 2009 di peringkat Bukii Aman dan akan 

dipanjangkan ke peringkat kontinjen.
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PEMBERiTAHU PERTANYAAN 
DEWAN RAKYAT, MALAYSIA

DARIPADA : DATO’ HAJI ISMAIL BIN HAJI MOHAMED
SAID (KUALA KRAU)

PERTANYAAN : BERTULIS

TARSKH : 16.03.2010-15.04.2010

Dato’ Haji Ismail bin Haji Mohamed Said ( Kuala Krau ) minta
MENTERI KE WANG AN menyatakan bilakah pengumuman 
penstrukturan harga petrol serta mekanisme yang akan diguna pakai 
bagi penstrukturan semula subsidi petrol akan dilakukan dan 
berharap agar ia tidak membebankan pengguna dan adil kepada 
semua.

JAWAPAN :

Tuan Yang Di Pertua,

Untuk makluman Yang Berhormat, seperti mana yang telah 
diumumkan pada 4 Mac 2010, Kerajaan tidak akan meneruskan 
pelaksanaan penstrukturan semula subsidi petrol. Keputusan ini 
dibuat setelah mengambil kira pandangan dan kepentingan rakyat. 
Walau bagaimanapun, Kerajaan melalui Jawatankuasa Unit 
Pengurusan Prestasi dan Pelaksanaan (PEMANDU) telah 
menubuhkan Makmal Rasionalisasi Subsidi bertujuan menjalankan 
kajian untuk menstrukturkan semula subsidi Kerajaan termasuk 
subsidi petrol. Antara aspek penting yang diberi tumpuan adalah 
memastikan subsidi dinikmati oleh golongan sasar yang
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NO. AUM

NO. AUP :

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI BUKAN JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : BUKAN JAWAB LiSAN

DARSPADA : TUAN KULASEGARAN A/L MURUGESON
[ iPOH BARAT ]

TARiKH :

RUJUKAN : 2505

SO ALAN:

Tuan Kulasegarao A/L Murugeson [ ipoh Barat ] minta MENTERI 

DALAM NEGER! menyatakan :

(a)jumlah laporan polis yang telah diterima oleh Polis sejak 2008 

bersabit dengan aduan hasutan yang dilakukan oleh Utusan

Malaysia; dan

(b)apakah hasil siasatan polis.



JAWAPAN

e;ee-. 1 ^ .-p -  ^ a p P -i‘i dam fa h -d h  da.-^ p: d M  P a p  B^riv f[:-oh

^a>a pj'iGi aiieneeae;!zea-ji.b'i --aAn,.

Urdu!: raasdarnan Ah Si 1 ang: !deiTt':emaf dan dewau party rn^iia dp asjak 

taSilspi 2008 nihak poiis t.elah menerima sebanyak 12 faporan bersabit 

dengam aduan hasuian yang dilakukan oleh fJtusan Malaysia. 
Danpada jumlah iersebyp 2 iaporan telah dyasai dan dikeniukakan 

kepada p̂ haP: TirnPaian Pendakwaraya yang memutuskan tiada 

pendakwaan dibuat, manakala 10 laporan lags masih lagi dalam 

siasatan polis. Kesdces tersebut telah disiasat di bawah Seksyen 4(1) 

Akta Idasutan 1948 dan Seksyen 8A Akta IVIesBn Cetak & Penerbitan 

rm 4 .
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JAWAPAN SOALAN PER81DAMGAN DEWAN RAKYAT

Pertanyaan Bertulis Daripada: Y.B. TUAN KULASEGARAN AIL MURUGESON
[ IPOH BARAT ]

JAWAPAN OLEH Y.B. MENTERI PELAJARAN MALAYSIA

PERTANYAAN BERTULiS

Y.B. TUAN KULASEGARAN AIL MURUGESON [ IPOH BARAT ] minta Menteri 
Pelajaran menyatakan

(a) apakah tujuan atau rasional Kerajaan yang telah mengkategorikan
sekolah sebagai sekolah bantuan penuh dan bantuan modal; dan

(b) sila nyatakan jumlah sekolah berkenaan mengikut negeri.

JAWAPAN

(a) dan (b)

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Kementerian Pelajaran Malaysia (KPM) 

sentiasa memberi perhatian terhadap sekolah-sekolah di bawah kelolaan Kerajaan 

sama ada Sekolah Kerajaan atau Sekolah Bantuan Kerajaan, dan KPM memberi 

peruntukan kepada semua aliran sekolah termasuklah sekolah-sekolah jenis 

kebangsaan (SJKC dan SJKT) dan sekolah mubaligh. Bagi kerja-kerja pembinaan baru, 

gantian dan tambahan serta ubahsuai dan naik taraf.

Kerajaan juga memberikan sumbangan bantuan penuh kepada semua sekolah 

kerajaan dan sekolah bantuan kerajaan meliputi peruntukan mengurus yang 

merangkumi emolumen dan elaun guru, bayaran utiliti, kawalan keselamatan dan 

pembersihan kawasan, pemberian bantuan per kapita (PCG), dan peralatan pengajaran 

dan pembelajaran (P&P). Sumbangan ini diberikan secara sama rata kepada semua



sekoiah sama ada kepada sekoiah kerajaan atau sekolah bantuan kerajaan 

berdasarkan biiangan murid, bilangan guru serta gred sekoiah tersebut.

Sehingga kini jumlah sekoiah kerajaan dan bantuan kerajaan adalah seperti berikut:

| J4€ife nwli'.'Ofeh

4i-4nai s Mission 1 4

404 889

SJI4T ■ i G l >44

8ABK - 156



PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN BUKAN JAWAB LISAN

DARIPADA TUAN KULASEGARAN A/L MURUGESON 

N0.73SOALAN

Tuan Kulasegaran A/L Murugeson [ Ipoh Barat ] minta MENTERI 
PENGAJIAN TINGGI menyatakan samada Kerajaan bercadang untuk mengawal 

kos yuran yang dikenakan oleh IPTS (institusi Pendidikan Tinggi Swasta) supaya 

kos ini tidak akan dinaikkan dengan dengan sewenang-wenangnya.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, IPTS perlu mematuhi kadar yuran yang 

telah ditetapkan semasa permohonan mendapatkan kelulusan penubuhan dan 

pendaftaran program pengajian. Permohonan menaikkan yuran akan hanya 

dipertimbang oleh kementerian berdasarkan justifikasi yang kukuh dan hanya 

setelah 3 tahun penubuhan IPTS tersebut.

Berdasarkan Akta Institusi Pendidikan Tinggi Swasta 1996 (Akta 555), 

subseksyen 40 (1) berkaitan yuran pengajian, IPTS yang melanggar syarat yang 

dikenakan adalah melakukan suatu kesalahan dan boleh didenda tidak melebihi 

lima puluh ribu ringgit atau dipenjarakan selama tempoh tidak melebihi enam 

bulan atau kedua-duanya.

Terdapat kecenderungan masyarakat untuk membandingkan kadar yuran IPTS 

dengan kadar yuran IPTA. Kadar yuran yang dikenakan di IPTS adalah 

berdasarkan kadar pasaran semasa, manakala kadar yuran yang dikenakan oleh 

IPTA, khususnya bagi peringkat ijazah pertama, dikawal oleh Kerajaan dengan 

memberi subsidi di antara 78 hingga 96 peratus. Hakikatnya, kadar yuran yang



dikersakan oleh [i-Tf- K-’.vi- ^nalah berpatutan dan antara yang terendah di 

dunia.
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PEMBERITAHUAN PERTANYAAN PEWAN RAKYAT

PERTANYAAN BERTULIS

DARI PAD A YB. TUAN KULASEGARAN AIL
MURUGESON [ IPOH BARAT J

TARIKH JAWAPAN 
Dl DEWAN RAKYAT

SOALAN NO. 73

SOALAN

YB. Tuan Kulasegaran A/L Murugeson minta Menteri Tenaga, Teknologi 

Hijau Dan Air menyatakan

(a) bilakah dan bagaimanakah Feed In Tariff akan dilaksanakan; dan

(b) apakah masalah yang akan di hadapi semasa dilaksanakan kelak.

JAWAPAN

Tuan Yang Dipertua,

Untuk Makluman Ahli Yang Berhormat,

(a) Feed-in Tariff (FiT) adalah mekanisme yang membenarkan tenaga elektrik 

daripada sumber tenaga boleh diperbaharu (RE) oleh pemaju bebas dan individu 

dijual kepada syarikat utiliti bekalan elektrik pada kadar harga jualan atau tarif 

premium untuk satu tempoh yang telah ditetapkan. la mempunyai struktur 

insentif untuk menggalakkan penggunaan RE yang disokong oleh kerangka 

perundangan/regulatori. Kadar tarif premium yang ditetapkan adalah untuk 

membantu mengatasi kekangan kos modal yang tinggi untuk membangunkan



8esu.-Y‘T p;vpT !: l , Pad;:-/ ivvrga ,f.; PfcP.apkan \j PPP; P9rbe::a

mengikut jenis somber l^a p a  f uM. diperbahar;- yt- \ p; dibangunkan. Mekanisr. ;■ =

PP da»:a: 10 id P-o^-pa iii.-.Jr dan dapat meionjakkan pembangunaa F'.P Pi 

sesebuah negara seperij di ^rman dan -Sepanyol.

P:aaL Pl;P!: Ahli Yang Berhormat,

Kementerian saya telah memuktamadkan Kajian Dasar dan Pelan Tin(J;-:l l 

Tenaga Boleh Diperbair-irs/ >J! inana mekanisme ITf paf r.j dhadangkan akai i 

dilaksanakan apabila diluiuskan oleh Kerajaan pada pertengahan tahun ins. Bagi 

memastikan kejayaan pelaksanaannya, mekanisme FiT perlu disokong dengan 

kerangka perundangan yang berkesan. Kejayaan pelaksanaan Akta Tenaga 

Boleh Diperbahanj pula adalah tertakluk kepada keberkesanan agensi 

peiaksans; rnenjalankan peranannya, dana FiT yang mencukupi serta peranan 

Iain-lain stakeholders 'Jalam memudah cara pembangunan indusdl PE. 

Kementerian herharap mendapai kerjasams Kerajaan negeri serta pihak 

berkuasa tempatan dalam memacu pertumbuhan RE di Malaysia.

(b) Dengan pelaksanaan FiT di bawah Dasar dan Pelan Tindakan ini, RE 

dijangkakan akan mengalami pertumbuhan yang menggalakkan kerana 

mekanisme FiT berdaya maju dan terbukti dapat meionjakkan pembangunan RE. 

Sebagai contoh, di Jermaip pelaksanaan FiT telah meionjakkan penjanaan 

tenaga ei^ktrik meiaiut RE yebelun! peiaksanaan FiT daripada 4.8%

pada tahun 1998 kepada 14% pada tahun 2007 yang menunjukkan peningkatan 

lebih 9% dalam tempoh 9 tahun sejak FiT dilaksanakan pada tahun 2000.

Tiga (?•; tatxnr utama yang menentukan kejayaan peiaksanaan mekanisme FiT 

adalah (i) penggubalan Akis Tenaga Boleh Diperbaharu bagi rnewujudkan



kerangka perundangan yang mantap dan berkesan; (ii) penubuhan dana khas 

bagi RE iaitu dana RE (RE fund) bagi menanggung kos tambahan bagi kadar 

tarif premium yang ditawarkan di dalam mekanisme ini; dan (iii) penubuhan 

agensi pelaksana mekanisme FiT untuk melaksanakan dan menguatkuasakan 

Akta Tenaga Boleh Diperbaharu. Sehubungan itu, perancangan yang rapi bagi 

memastikan ketiga-tiga elemen ini dapat dilaksanakan dengan berkesan perlu 

dibuat. Selain itu, terdapat juga risiko dimana wujudnya situasi overheating yang 

akan berlaku sekiranya tiada had ditetapkan ke atas jumlah kelulusan kapasiti 

tenaga boleh diperbaharu yang diberikan di bawah mekanisme FiT. Oleh yang 

demikian had yang sesuai perlu ditetapkan supaya kelulusan yang diberikan 

tidak melebihi kapasiti dana sedia ada. Selain itu, Kementerian sedia bahawa 

kemungkinan terdapat akan terdapat masalah untuk mendapatkan sumber 

kewangan dana RE bagi membiayai mekanisme FiT sehingga tamat tempoh 

pelaksanaannya. Sehubungan dengan itu, Kerajaan perlu merancang dengan 

teliti pelaksanaan mekanisme FiT ini supaya ia dapat diimplementasikan dengan 

sistematik dan efektif.

Walau bagaimanapun, kajian terperinci dan analisis komprehensif telah 

dijalankan oleh pihak Kementerian mengenai perkara ini yang turut melibatkan 

sesi maklumbalas yang kerap dengan pihak-pihak teriibat (stakeholders). 

Kementerian menjangkakan bahawa pelaksanaan FiT yang dicadangkan akan 

berjalan dengan lancar berdasarkan persediaan yang telah dibuat.

************************************************



SQALAN NO

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

YYYYYYY-,Yi : YH YA Y a-Y

YAYJYaYa ; YaYY £ J YaAEaaay 1 * A/L aaYYY/YYY !
OYYY B;2jY:T»

SOALAN:

Minta PERDANA MENTERi menvatakan:-

(a) Jumiah wang yang dibelanjakan oleh Kerajaan untuk 

mendafiar pemilih baru dari tahun 2004 hingga tahun 

2010; dan

(b) Jumiah pengundi yang melebihi umur 21 tahun ke atas 

yang masih belum mendaftar sebagai pemilih.

l



JAWAPAN:

Tuan Yang Di Pertua,

(a) Untuk makluman Ahli Yang Berhormat,

SPR menyediakan pelbagai kemudahan untuk warganegara 

Malaysia mendaftar sebagai pemilih. Kemudahan pendaftaran 

yang disediakan adalah melalui kaunter statik di pejabat- 

pejabat SPR seluruh negara dan kaunter bergerak SPR di 

tempat-tempat tumpuan orang ramai, kaunter pejabat pos di 

seluruh negara dan melalui penolong pendaftar yang dilantik 

daripada kalangan ahli parti-parti politik dan wakil SPR di 

jabatan-jabatan kerajaan. Bagi urusan pendaftaran pemilih 

baru, SPR membayar komisen sebanyak RM 1.70 bagi setiap 

permohonan baru kepada Pos Malaysia Berhad (PMB) dan RM 

1.00 kepada Penolong Pendaftar (wakil parti politik) dan 

Penolong Pendaftar (wakil jabatan). Bagi melaksanakan 

program-prog ram bagi mendaftarkan pemilih baru pula, secara 

puratanya jumlah yang diperuntukkan oleh SPR pada setiap 

tahun adalah sebanyak RM700.000.

2
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SURUHANJAYA PILIHAN RAYA MALAYSIA 

STATISTIK WARGANEGARA MALAYSIA YANG BERUMUR 21 TAHUN DAN KE ATAS 

YANG TELAH MENDAFTAR DAN BELUM MENDAFTAR DENGAN SPR.

(DAFTAR PEMILIH INDUK 2009 DIWARTAKAN 25 FEBRUARI 2010)

B Il NEGERI
BILANGAN 21 TAHUN 

DAN KE ATAS SEHINQGA 
4 FEBRUARI 2010

BILAN GAN TELAH 
! MENDAFTAR DENGAN SPR 

SEHINGGA DPI 2009

BELUM MENDAFTAR DI SPR

BILANGAN BELUM 
MENDAFTAR

PERATUS BELUM 
MENDAFrAR.

1 PERLIS 153,317 121,209 32,108 20.9%

2 KEDAH 1,200,525 881,526 318,999 26.6%

3 KELANTAN 1,016,808 767,623 249,185 24.5%

4 TERENGGANU 619,312 537,805 81,507 13.2%

5 PULAU PINANG 936,595 717,462 219,133 23.4%

6 PERAK 1,750,498 1,222,582 527,916 30.2%

7 PAHANG 822,971 620,160 202,811 24.6%

8 SELANGOR 2,421,663 1,622,662 799,001 33.0%

9 W.P KUALA LUMPUR 1,048,410 692,727 355,683 33.9%

10 W.P PUTRAJAYA 14,669 7,170 7,499 51.1%

11 NEGERI SEMBILAN 626,227 470,081 156,146 24.9%

12 MELAKA 474,622 377,448 97,174 20.5%

13 JOHOR 1,949,410 1,341,234 608,176 31.2%

14 W.P LABUAN 32,614 20,940 11,674 35.8%

15 SABAH 1,109,942 820,994 288,948 26.0%

16 SARAWAK 1,420,641 940,923 479,718 33.8%

JUMLAH BESAR 15,598,224 11,162,546 28.4%



NO. AUP :

PEMBER1TAHUAN PERTANYAAN BAGI BUKAN JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT

p e r t^ r  . , ; m m m j m m n s m

_ _ .............. : HMM LiM MT SliAWG _ *OH TMiUR |

TAR1KH :

RUJUKAW : 2S@®

S O M j »

Tonnei Lim KK SSarog | Bpoffn Timw | minta S1EMTERD DALAH 

KIEGERD menyatakan Jumlah dan punea kematian orang kena tahan 

semasa di lokap polis dan penjara Malaysia setiap tahun sejak tahun 

2005 mengikut stesen polis dan penjara yang berkenaan.



Jawapan:

Saya mengucapkan terima kasih kepada Ahli Yang Berhormat Ipoh 

Timur yang mengemukakan pertanyaan.

Untuk makluman Yang Berhormat, statistik Polis DiRaja Malaysia 

menunjukkan semenjak tahun 2005 sehingga Februari 2010, terdapat 

sejumlah 66 kes kematian yang berlaku di dalam tahanan polis. 

Daripada jumlah tersebut, 46 kes kematian berpunca daripada 

penyakit yang dihadapi oleh orang kena tahan (OKT), 19 kes 

kematian lagi berpunca daripada tindakan orang kena tahan (OKT) 

bergaduh sesama sendiri atau gantung diri manakala 1 kes lagi yang 

didakwa melibatkan penggunaan kekerasan dan kes ini sedang 

dalam perbicaraan mahkamah.

Statistik Jabatan Penjara pula menunjukkan semenjak tahun 2005 

hingga Februari 2010 terdapat sejumlah 19 kes kematian penghuni 

yang berlaku di dalam penjara berpunca dari tindakan menggantung 

diri sendiri. Semua kes kematian tersebut telah dilaporkan kepada 

pihak polis untuk siasatan lanjut dan seterusnya dilaksanakan 

coroner’s inquest.



W alati L'HQiaViarfypijsa ^rctei.'cd, y^auw i'Sn i-^b^ry& l; [■>.*

- i  A ^ o  r -c A  A i.avA i ir,:^; v  -y i,^ - A ’A ’ •.•]; r ^ u a  jn iA A - A -  y^;*.; 
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yang berjaya d iseA/A; : .y: --y:  a jy !ri yy: ,■■.:■ a^y-, ;A - ; i ; yA  A ;.:;y4 
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PEMBERSTAHU PERTANYAAN BAG1 JAWA6 BUKAN L1SAN 

DEWAN RAKYAT MALAYSIA

PERTANYAAN : JAWAB BUKAN LISAN

DARIPADA : YB TUAN L9M KIT SIANG (IPOH
TIMUR)

SOALAN : YB TUAN LIM KIT SIANG (SPOH
TIMUR) minta MENTERS LUAR NEGERI 
menyatakan jumlah rakyat Malaysia 
yang berhijrah ke. luar negara sejak 
tahun 2005 mengikut negara yang 
mereka pilih.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

Terima kasih kepada Yang Berhormat Ipoh Timur di atas soalan yang 

dikemukakan.

2. Untuk makluman Yang Berhormat, warganegara Malaysia yang 

keluar negara adalah berdasarkan kepada pelbagai sebab yang 

diantaranya untuk belajar, mengikut pasangan, berkursus, bekerja dan 

melancong. Perwakilan Malaysia di luar negara tidak mempunyai rekod 

sebenar jumlah rakyat Malaysia yang telah berhijrah ke luar negara 

kerana tidak dapat dipastikan samada mereka terus menetap di



-:-v:-v'i:L'r..['i L'Si:. \[t‘ [!'?■ lir-L':,
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n  -

NO. AUM i l l  
NO. AUP :

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAG! BUKAN JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : BUKAN JAWAB LiSAN

DARIPADA : TUAN LIM KIT SIANG [ Ipoh Timur ]

TARSKH

RUJUKAN : 2508

SOALAN:

Tuan Lim Kit Siang [ Ipoh Timur ] minta MENTERI DALAM 

NEGERI menyatakan jumlah rakyat Malaysia yang berhijrah ke luar 

negara sejak tahun 2005, mengikut negara yang di hijrah, umur 

mereka yang berhijrah serta latar belakang pendidikan mereka 
yang berhijrah.

1



JAWAPAN:

T ;jan  Y ang  Dfpertua,

S aya m e n g u c a p r-n  te lr .  h-V'-Sr- a-g: ^:da' r a d a a r u ^ '  Epap T iaaT  

,v ang f t t i u E , « k : :^t pertanyaan.

U n iuk raakliysaan Y any  Berhomi&t, maksud hijratf adalah 

meninggalkan negara dan menetap di negara Iain bagi tujuan tertentu

yang se la iu n ya  un tuk suatu tempoh miasa yang lama. Sehubungan 

dengan inn Kementerian ini ingin m enje laskan bahaw a keberadaan
atau tujuan rakyat M alays ia  ke luar negara bukanlah di bawah se liaan  

dan bidang kuasa Kem enterian  Dalam IJsgieri

Namun, pergerakan ke luar rakya t M a laysia  di pintu-pintu masuk

negara sen tiasa  d ipantau  pada semap masa. B eriku t adalah s ta tis tik  

rakya t M a lays ia  ke lua r negara bagi setiap bulan se jak M ac 2008 

hingga O gos 2 0 0 9  dan perbandingannya bagi tempoh yang sam a 

tahun 2007.

ISdoiijlfy 1®@7 2®@§ m m

Mac 64 / ,3o4 703,118 3,483,976

April 644,996 719,344

Mei 677,193 1,046,090 .

Jun 628,283 942,437

Juiai 603,984 1,029,298 .

2



Bulan 2007 2001! 2009

Ogos 705,454 1,227,261 2,753,661

September 650,152 1,008,417 -

Oktober 707,396 1,098,920 -

November 763,704 1,094,439 -

Disember 887,362 2,191,335 -

JUHLAH 8,147,878
12,378,047 25,172,788

37,550,835

Selain daripada itu, Kementerian Dalam Negeri juga menerima 

permohonan penolakan warganegara Malaysia yang juga 
menunjukkan penghijrahan keluar warganegara Malaysia ke luar 

negara. Penolakan kewarganegaraan Malaysia oleh seseorang itu 

adalah disebabkan beliau telah atau akan menjadi warganegara lain. 
Jumlah permohonan penolakan kewarganegaraan yang diterima di 

Jabatan Pendaftaran Negara dari tahun 2006 hingga tahun 2009 

ialah 13,933 dan mereka ini telah berpindah ke negara lain. 

Pecahannya mengikut tahun adalah seperti berikut:

Tahun 2006 

Tahun 2007 

Tahun 2008 

Tahun 2009

2,725 orang; 
4,565 orang; 

1,994 orang; dan 

4,649 orang.

3



M anaka la  pecahYn yi'Ay^aa n^wcr, ay fa  c'itujfj adalah seperti 

berikut:

YY^AAAY 33AA? 13!iYAA7A2iYA!8 YilENGlKUT yAYA87i. YrAAY 
Y3Y7: T̂ j"-3?i»N 2006 SEHINGGA 2009

i AYA AYA 2mm jmi
SINGAPURA 2023 1137 A  A- 10542
BRUNEI 355 308 ICY 377 326
AUSTRALIA ■i S3 i 97 217 281 8A7
BRITAIN (UK) 128 14c 81 57 409
U.S. A 84 . 1 82 85 269
TAIWAN 13 yfj; (A 79 251
CAW AD/4 33 41 46 57 178
iC ZEALAE®.- 11 58 36 59 im
GERMAWY 23 28 18 IS 87
HONG KONG 22 15 15 13 65
E^ETHEKLAWDS | 9 12 6 11 38
JEPUN j 6 11 4 6 27
SWEDEN 11 6 3 3 23
INDIA 2 7 3 3 20
INDONESIA 0 7 6 6 H§>
morway 0 8 2 3 IS
THAILAND 2 5 2 0 t
DENMARK 1 3 1 3 8
SWITZERLAND 0 1 a 1 S
FRANCE 1 1 1 2 5
AUSTRIA 0 2 1 1 4
BELGIUM 4 0 0 0 4
IRELAND 0

1
2 1

STALE 1 1 1 0 3
FINLAND 0 2 i| 0 0 2
KOREA O' 1 1 fj 2
SRI LAM CCA 0 1 0 1 2
CHINA 0 1 0 0
FILIPINA 0 0 1 0 1
ICELAND 0 0 0 1
JORDAN 1 fi 0 0 1
PAKISTAN 0 0 1 1
JUi 272S 4565 1984 4649 13933

4



Pecahan mereka yang keluar negara / menolak kewarganegaraan 

mengikut umur dan latarbelakang pendidikan mereka seperti 

pertanyaan Ahli Yang Berhormat Ipoh Timur tidak dapat 

dikemukakan kerana ianya tidak disimpan sebagai rekod Jabatan 

Imigresen Malaysia / Jabatan Pendaftaran Negara.

Walaupun begitu, pergerakan keluar rakyat Malaysia dan penolakan 

warganegara Malaysia tidak menggambarkan secara tepat 

penghijrahan warga Malaysia ke luar negara.

5



PEMBERITAHUAM PERTANYAAN BAGI BUKAN JAWAB LfSAM

BEWAM RAKYAT

PERTANYAAN : BUKAN JAWAB LISAN

BARI PAD A : TUAN LIM KIT S1ANG | IPOH TIMUR ]

SOALAN

Tuan tin t Kit Slang [ Ipoh Timur ] minta MENTERI PENERANGAN,

________ , takan kapas iti ja lu r  le b a r

In te rn e t antarabangsa Malaysia mengikut se tia p  kabel dasar laut, 

destinasi (negara) dan  pembahagian ke p ad a  Kerajaan. p e n g g u n a  

komersia! dan  bukan  kom ers ia l u n tuk  se tia p  suku ta h un  sejafo 1997.

J A W A P A N :

Y ang  B e rS w m a l

U n tu k  makluman, Suruhanjaya Komunikasi dan  Multimedia (SKMM) 

t id a k  merssyaratkan pembahagian penggunaan kapasiti jalur leb a r 

Internet antarabangsa mahupun dalam nega ra  kep ada  Kerajaan, 

pemgguna komersiaf dan  bukan  kom ers ia !. Penyediaan kapasiti 

ke p a d a  kumpulan-kumpulan Ini bergantung kepada permintaan dan  

bu kan  sebaliknya. Seoara keseluruhannya, kapasiti jalur lebar

SOALAN NO: 78



antarabangsa milik Malaysia adalah sebanyak 14QGbps untuk tahun

2009.

Kapasiti jalur lebar internet antarabangsa secara umumnya dimiliki 

oleh konsortium antarabangsa. Telekom Malaysia Berhad adalah 

rakan kongsi di dalam konsortium tersebut. Kapasiti antarabangsa ini 

diberikan melalui kabel dasar laut yang disambung melalui stesen- 

stesen pendaratan kabel di Malaysia.

Jenis Sistem Kabel Dasar Laut yang terdapat di Malaysia terdiri dari 

AAQ -  Asia America Gateway, APCN 2 - Asia-Pacific Cable Network 2, 

APCN -  Asia-Pacific Cable Network, BRCS -  Batam Rengit Cable 

System, DMCS -  Dumai-Melaka Cable System, SEA-ME-WE 3 -  South 

East Asia-MiddleEast-Western Europe, SAT-3/WASC/ SAFE -  South 

Atlantic 3/West Africa Submarine Cable, South Africa-Far East, SEA- 

M E-WE 4 -  South East Asia-MiddleEast-Western Europe MCS -  Matrix 

Cable System, dan FLAG -  Fiber-Optic Link Around the Globe.



SOALAN NO;

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI BUKAN JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN I BUKAN JAWAB LISAN

DARI PADA : TUAN LIM KIT S1ANG [IPOH TIMUR]

SOALAN

Tuan Urn Kit Siang [ Ipoh Tlinur ] minta MENTERI 
PENERANGAN, KOMUNIKASi DAN KEBUDAYAAN menyatakan 

bilangan langganan perkhidmatan simternei mengikut negsri 

dipecahkan kepada luar bandar dan bandar dan jerm teknologi 

(ADSL, FTTH, 3G? Wil/lax dan Iain-lain) untuk setiap suku tahun 

sepk 1997.

JAWAPAN:

Yang Beriioc'ffiat,

Suruhanjaya Komunikasi dan Multimedia (SKMM) tidak meswbotkan 

statistik bagi setiap negeri nnengikut teknologs. Inisiatif memantau 

perkembangan teknologi jalur lobar di persngkat negeri hanya

bemnula pada tahun 2009. Disertakan langganan jalur Lebar 

mengikut negeri pada penghujung 31 Disennber 2009.



Lanqqanan Jalur Lebar menqikut neqeri pada 31 Disember 2009

Johor Kedah Kelantan Melaka Negeri
Sembi

Ian

Fixed BB ('000)

ADSL 175.9 60.3 27.0 48.7 50.5

SDSL 0.7 0.3 0.1 0.2 0.2

Satellite 0.5 0.2 0.3 0.1 0.1

FTTH



3AWAPAM

Tuan Yang di“Pertuaf

Rr-iHpn.-y" p kratygka'-P L-F ?VLr OrTRar "Ian OkRp aR 001 .kVA- 

teRn: a AnnJaRakkar: aaApakaa k parRAO bR Ap bpRry; 

fceaipAr RiRRaor bapb aninaAarai paAkyanaan pr>->arvi-srri/ 

projek pembangunan iuar bandar. Daripada jumlah 

tersebuy peruntukan bagi tahun 2007 adalah sebanyak 

RM 2,500* billoi't nianakaA peruntukan bagi tahun 2008 

pula berjuraSah RM2o411 billon. Rada tahun 2009, 

peruntukan Rernenterian teiah meningkat kepada 

RMSoSSl billon seiaras dengan kennasukan agensf Majlis 

Amasiah Rakyat (MARA) ke RRLAAk Bagi tenipoh 2007 

hingga 2009, pecahan peruntukan mengakut negeri 

adalah seperti berSkut:



B1L» WEQHR.3
PEKUMTUKAH

RMKe-@
{ R P I J U T A )

PERIHmJICAM
TAiHlUN 

2&07 -  2009

( s m  w m )

%
PERttJJITIJKAN 

TAHtiti . 
2 0 0 7 '* 2909" - ~ rv * <•' , ' ■. <r i *

5 Negeri
Sembilan 759 4.59 351 4.13

6 Pahang 1,283 7.77 644 7.58

7 Pulau
Pinang 368 2.22 191 2.25

8 Perak 1,263 7.64 715 8.42
9 Perils 205 1.24 112 1.31
10 Selangor 804 4.86 291 3.43
11 Terengganu 807 4.88 429 5.05
12 Sabah 2,976 18.01 1,447 17.04
13 Sarawak 2,276 13.77 1,284 15.12

14 Wilayah
Persekutuan 261 1.58 50 0.59

15 Pelbagai
Negeri 2,070 12.53 1,097 12.92

IlillS S iS lS W ' . -&#®3 • A'©©.®© |

Agshan peruntukan RMKe-9 mengikut negeri

menyaksikan negeri Sabah menerima lebih 18 peratus 

dan Sarawak menerima hampir 14 peratus daripada

keseluruhan ' peruntukan Kementerian. Agshan ml 

menjadikan kedua-dua negeri berkenaan sebagai
penerima peruntukan terbesar Kementerian seja jar

dengan hasrat untuk membangunkan negeri Sabah dan 

Sarawak terutam anya infrastruktur asas fizikal luar 

bandar seperti jalan, bekalan air dan elektrik.



p:7
PEMBERITAHUAN PERTANYAAN

................  : BEFHTUUS

DARI PAD A ; Y.B. DATUK RAIME BIN UNGGI (TENOI

SOALAM NO. : 81

; m  o a t o k  p a to e  ppm u m m  i f m QM . raAPa p o p p ie p i 

p m B m m m m  . . .  ' . .ippysms

m eriyatakay jomOalku os a h iw a  in & a m I p u m m m enulm ii biciayig 

oiaga yang aiktlf ell setlap negarl pad® taSisyn 2005, 200®b_2©©7j 

2008 dam 2CIQSL

J A W /4 P M 1

Tyan Yang DiPPecina, . 4 ;

Pada masa loan Karajaan ddaP niiyniipynyag data M p y e ly ru h  

menganaS jyoTrdaP ysaiiaw an Byeiaipytwa afsangifeyj Mdapg 

nSaga yang aikfif do s e ia p  nageol • -

PPalay bagaim anapyn? Kem enterlan Pardagangan 

Anteraibangsa dan Sndystil (MiSTB taSalh m engaoiiM  inisiafiff



untuk mengumpul data syarikat Bumiputera yang aktif di 
dalam sektor pemboatan dan perkhiidmatan 

di peringkat Nasional. Sehingga Disember 2009 sebanyak 

5,827 data syarikat Bumiputera telah dikumpulkan, daripada 

jumiah tersebut sebanyak 3,905 data mempunyai nombor 

pendaftaran Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) dan 

sebanyak 1,922 data tidak mempunyai nombor pendaftaran 

SSM. SyarSkat“Syarikat bumlputera terbabit dalam Jodostri 
pesnbuatan antaranya sepertl komponen automotif, makanart 

dan minuman, prodyk kesihatan, pakalan, kosmetik, 

manakala di dalam sektor perkhidmatan seperti 
pengangkutan, teSekomunikasi, kejuruteraan dan 

peiancongan.

Data-data mengenai syarikat Bumiputera berkenaan sedang 

dikemaskinikan dari semasa ke semasa oleh Bahagian 

Pembangonan Keusahawanan, MITI dan disasarkan slstem
pengkalan data bumiputera disiapkan pada akhir tahun 2010.



p ITAHU PERTANYAAN

EWAN RAKYAT. MALAYSIA

PERTANYAAN BERTUL1S

0AR1PADA Y»B. DATUK RAIME BIN UNGGI

KAWASAN TENI

NO. SOALAN : 82

Y.B. DATUK RAIME BIN UNGGI minta MENTERI 
PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN 1NDUSTRI 

menyatakan iumlah pelaburan domestik dan pelatouran asinq 

serta penqqunaan teoaaa keria di neqeri Sabah bagi tahun 

2005 hinqqa tiqa toulan pertama tahun 2010.

Jawapan:

Tuan Yang Di Pertua,

Bagi tempoh 2005 hinqqa 2009, lumfah pelaburan yang 

diiuiuskan d§ sektor perkalanqan di neqeri Sabah adalah 

sebanyak RM16.1 bilion bagi 222 proiek yang mana 

pelaburan domestak (DI) adalah sebanyak RM7.2 billon



(44.7%) manakala peBaburan asinq (FD!) adaiah sebanyak 

RM8.9 bigion (55.3%). Statistik rasing bagi suky oertama 2010 

masiSi beSum dikeiuarkan fagi.

Berasaskan bilanqan prolek Ins, bagi tempoh yang sama 

juga, sebasiyak 15,456 petuanq pekeriaan dijangka 

diwujudkari untuk rakyat negers Sabah.

Pecahan iumlah nilai pelaburan domestik dan pelaburan
asinq yang diiuluskan serta oeiuartei pekeriaan yang telah 

diwujudkari bagi tempoh 2005 hinqqa 2009 adalah seperti 

berikut:

Tahun Peluang
Pekerjaan

Pelaburan
Asang
(RM

bilion)

Pelaburan
Tempatan

(RM
bilion)

Jumlah
(RM

billion)

Jumlah
Projek

2005 2,233 0.3 0.9 1.2 41

2006 4,650 0.8 4.2 5.0 75

2007 2,820 2.2 1.1 3.3 41

2008 3,244 0=3 0.6 0=9 40

2009 2,509 5.3 0.4 5.7 25

Jumlah 15,456 8.9 7.2 16.1 222

2



j  M M M  m.. B o k tm , jm m M  k A K m t

Pertanvaan Bertulis V. ' H 13;IM iljWY&|s
I - ....... ,

7JE\ ._ ,... .i^:AvAIA;

EISIM iv;M JlJlE iMU£

YM,  DAYU6C RAflfiME BM UNG&E [ TEMOli ] minta Menteri Peiajaran menyatakan 
berapakah jumlah dana yang diperuntukan untuk penerbitan buku setiap tahun dan 
berapakah jumlah syarikat penerbitan Bumiputera yang telah memanfaatkan dana 
tersebut dalam usaha memperkasakan pembudayaan membaca dalam negara ini.

jm iA P m

Untuk makluman Ahli Yang Berhomiat, dalam usaha mempergiat industri perbukuan

negara, Kementerian Pslajaran Malaysia (KPM) telab rnenyediakan Dana Penggerak 

Industri Buku (P1BN) bagi meningkatkan penyertaan penerbit kecil dan sederhana 

dalam kegiatan penerbitan pelbagai kategori buku judul am khususnya buku 

pengetahuan untuk kanak-kanak, remaja dan pembaca dewasa, dalam bahasa Melayu.

Peruntukan sebanyak RMiQ juta pada tahun 2007, RMS juta pada tahun 2008 dan 

RM8 juta pada tahun 2009 telah disalurkan kepada Dewan Bahasa dan Pustaka, selaku 

urus setia PIBM, yang diletakkan di Bahagian Pembangunan Penerbitan. Antara 

matlamatnya ialali untuk menggiatkan penerbitan bahan bermutu dalam pelbagai 

bidang ilmu dalam Bahasa Malaysia dan membanto proses membangunkan 

masyarakat penerbit bagi menggerakkan industri buku negara.

Bermula clari September 2007 hingga Ogos 2009, urus setia RIBS'-! nienerima 9(81 

permohonan daripada 62 penerbit untuk pembiayaan dalam pelbagai kategori buku.



Daripada jumlah tersebut, 33 penerbit terpilih bagi menerbitkan 301 judul buku. Jumlah 

pembiayaan bagi projek ini adalah sebanyak RM3.182 juta.

Dana ini turut digunakan untuk aktiviti penyelidikan dan pembangunan penerbitan 

termasuk mengadakan kursus dan latihan. Jumlah perbelanjaan dari tahun 2007 hingga 

tahun 2009 adalah sebanyak RM664,726.47.



SQALAM NO: 84

DEW AN R A K Y A T 

PERTANYAAN : BUKAN JAWAB LISAH

DARIPADA : DATUK RAIME BIN UNGG! I TENOU ]

TAR1KH : 16 MAC 2010 (SELASA)

S O A LA N

. .... '.loin)® (Men OoTiigi | ¥@[ra@m | mlnia HE

... .............  D D AYAM l m enyatakan sejauh mana tahap
kefahaman ralkyat jefiafa terhubung Gagasan 1 M alaysia s s p k  

diperkenalkan oleh Perdana M enteri M alaysia yang keenani,

JA W A P A N :

Yang Berfiormat,

Kajlao K@@ed!arari dan Kefahaman Masyarakat Terihadap Konsep 
1 Malaysia yang dijalankan oleh KCementerian pada October 2009 
dengan sampeS kajian seramai 12,212 ©rang responders. Sebanyak 82%  

daripada responds^ didapati tahy dan sedar mengenai konsep

1 M alaysia.



Terdapat 10,000 responden yang memberikan respon terhadap 
kefahaman mengenai konsep 1 Malaysia. Didapati sebanyak 70% 
memahami mengenai konsep ini.

Yang Bertiormat,

Kajian ini bertujuan untuk mengukur sejauh mana kesedaran dan 
kefahaman masyarakat terhadap Gagasan 1 Malaysia yang telah 
diperkenalkan olah YAB Perdana Menteri.

Usaha-usaha berterusan akan dilaksanakan seperti Program Pemimpin 
Turun Padang, Program Sermarak 1 Malaysia di peringkat kebangsaan, 
negeri, kementerian/agensi kerajaan dan swasta, ceramah wacana di 
IPTA/IPTS dan sekolah-sekolah, Program hati ke hati, pameran, layar 
bestari, pertandingam melukis, mewarna, pidato, nyanyian lagu patriotik, 
fotograf, debat dan filem pendek, serta pelbagai aktiviti publisiti dan 
promosi termasuk lagu, treler, pengiklanan luar/dalamasi dan melalui 
bahan-bahan percetakan.

Bagi memastikan rakyat mempunyai pemahaman yang sama dan 
mengelakkan kecelaruan, Kementerian telah nnenyelaraskan semua 
maklumat bagi bahan-bahan bercetak terbitan Jabatan, bahan-bahan 
kempen dan input serta aktiviti ceramah bagi memudahkan pemahaman 
rakyat.

Kerajaan juga telah menjalankan kajian menerusi SMS mulai 4 hingga
11 Januari 2010.



Jumlah yang berdaftar itu tidak menggambarkan jumlah sebenar pengangguran kerana 

terdapat di antara mereka yang telah bekerja tetapi mendaftar dengan JobsMalaysia untuk 

mendapatkan pekerjaan yang lebih baik.

D R (15 Mac-15 April 10)/has...2.3.10/Salahuddin T360i0



NQSQALAN: 86 

PEMBERBTAHUAN PERTAMYAAN DEWAN RAKYAT 

PERTANYAAN: BUKAN LSSAN

DARIPADA' : YB TUAN SALAHUDDSN BIN HAJI AYUB

SOALAN :

Tuan Saiahuddin Bin Haji Ayub [Kubaeig Kerian] minta 

PERDANA MENTERI menyatakan alasan Suruhanjaya Pencegahan 

Rasuah Malaysia (SPRM) yang telah menutup siasatan kes politik 

wang membabitkan Ketua Menteri Melaka, Datuk Seri Mohd Ali 

Rustam dan adakah ia bukan kesalahan dari segi undang-undang 

negara ini.

JAWAPAN

Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia (SPRM) adalah sebuah 

agensi penguatkuasaan yang dipertanggungjawabkan untuk 

menjalankan siasatan terhadap kesalahan-kesalahan di bawah Akta 

Suruhanjaya Pencegahan Rasuah 2009. Sebagaimana Y.B sedia 

maklum, SPRM tidak mempunyai kuasa untuk menutup atau 

mendakwa sesuatu kes kerana hanya Peguam Negara sahaja yang 

mempunyai kuasa perundangan untuk mendakwa atau menutup 

sesuatu kes selaras dengan peruntukan di Artikel 145,
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telah dPujuk kepada Panel PerPaian operasi yang terdiri dari 

kaiangasi erefespjnal dan Pane? 'Piab berpuashati da;i be rse tu ju  

dengan kepyPisasi yang tesah dibaat itu.



NO. SOALAN: 87

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN BUKAN LISAN

DARIPADA YB TUAN SALAHUDDIN BIN HAJI AYUB ( KUBANG 
KERIAN )

TARIKH DALAM TEMPOH DEWAN BERSIDANG

SOALAN TUAN HAJI SALAHUDDIN BIN HAJI AYUB minta
PERDANA MENTERI menyatakan apakah langkah-langkah yang diambil oleh 
Kerajaan bagi menangani tindakan parti tertentu mengapi - apikan perbalahan 
antara kaum terutamanya di Pulau Pinang.

JAWAPAN: (YB Tan Sri Dr. Koh Tsu Koon)

Memang tidak dapat dinafikan bahawa kadang-kala individu-individu bahkan 
golongan-golongan tertentu yang mempunyai kepentingan dan agenda tertentu, 
membangkitkan isu-isu yang boleh menjejas suasana hubungan baik, bahkan 
menimbulkan perasaan tidak senang hati dan ketegangan antara kaum di Negara 
ini. Perkara ini bukan hanya berlaku di Pulau Pinang malah turut juga berlaku di 
negeri-negeri lain.
Di dalam keadaan sebegini, memang terdapat beberapa tindakan yang boleh 
diambil untuk menguruskan dan menangani keadaan supaya ianya dapat terkawal 
daripada membawa kepada perbalahan yang lebih serius, di antaranya:

a) Tindakan Menguatkuasakan Undang-Undang
Jika terdapat mana-mana individu dari golongan tertentu yang 
meniupkan api perkauman yang boleh mengancam ketenteraman, 
menjejaskan keamanan dan boleh menimbulkan kekacauan, maka 
kerajaan akan menguatkuasakan apa jua undang-undang yang 
berkaitan bagi membendungnya, seperti Akta Hasutan, Akta 
Keselamatan Dalam Negeri ( ISA ), Akta Percetakan, Akhbar dan 
Penerbitan dan sebagainya. Walau bagaimanapun, pihak Kerajaan 
akan berhati-hati menggunakan undang-undang ini.

b) Usaha Memupuk Perpaduan di Akar Umbi
Bagi tempoh jangka panjang dan dari perspektif Jabatan Perpaduan 
Negara dan Integrasi Nasional ( JPNIN ), usaha-usaha mendidik 
individu dan masyarakat tentang pentingnya perpaduan perlu 
dipertingkatkan. Usaha-usaha ini dilakukan melalui memperkasakan 
mekanisma perpaduan yang sedia ada seperti institusi Rukun 
Tetangga (RT), Kelab Rukun Negara (KRN) di sekolah-sekolah, 
badan-badan bukan Kerajaan ( NGO) serta melalui penganjuran 
ceramah yang memberi penjelasan terperinci tentang isi kandungan 
Perlembagaan Persekutuan dan penghayatan prinsip-prinsip yang 
terkandung di dalam Rukun Negara. Di samping itu, pemimpin- 
pemimpin RT dan masyarakat dilatih untuk kemahiran mediasi supaya 
dapat mengurus dan menyelesaikan sengketa.

l



['Vi4A:yi[tay'c'te:LL 'I â a,
Gagasan 1 Malaysia merupakan kesinarnbungan kepada usaha-usaha 
sejak kemerdekaan untuk memupuk perpaduan negara dan integrasi 
nasional di kalangan masyarakat majmuk di Negara ini. Taats 
utamanya ialah untuk memupuk semangat penerimaan can a-miat- 
menghormat! kepeibagaian sebagai satu kekuatan dan bukan setakat 
bertoleransi. Di samping itu, gagasan ini juga bertujuan untuk 
membeSa semi'::. a;i:yat di Negara ini tanpa mengira iatar belakang 
supaya tiada mana-mana golongan yang taaauaa, H*<l ini adalah 
selaras dengan semangat dan intipati PerSer nb3Q33n P©is©kutu3n ddri 
Rukun Negara.

d) Peraaaa Pa^aisajpat !a<aii';S:
Ahii-ahli politik aaa- u^tiyiia parti atau tahap, periu bersikap 
profesional dalam berpoltik. Politik perkauman aselakkan dan
dijauhkan kerana ia tidak akan mendatangkan faedah kepada 
pembangunan negara. Sikap dan pendekatan yang periu dipupuk dan 
diamalkan ialah dengan cara mengkritik dasar dan pelaksanaan dasar 
secara positif, membina, konkrit dan seimbang supaya mengambil kira 
impak-impak yang baik dan berfaedah,serta kesan-kesan yang kurang 
baik, bukan dengan cara memainkan isu dari sudut perkauman. Maka 
selain daripada Transformasi Kerajaan, adai&h periu digalakkan 
transformasi berpolitik.

2



PEMBERgTAHU PERTANYAAN m : s s

DEWAN RAKYAT, HALAY88A

PERTANYAAN
DARSPADA Y.B, TUAN SALAHUDD1N BIN 

HAJI AYUB

BERTULSS

NO. SOALAN

TUAN SALAHUDDIN BIN HAJI AYUB [ KUBANG KERIAN ]

minta MENTERI PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN 

INDUSTR1 menyatakan statistik bagi mersafikan iaporan 

Political and . Economic Risk Consultancy (PERC) yang 

menyatakan pelaburan asing tidak masuk ke negara ini, 

sama ada pelaburan Sangsung atau dalam pasaran saham.

JAWAPAN:

Tuan Yang Dipertua,

Izinkan saya menjawab soalan Ini bersama soalan yang 

dikemukakan oleh Yang Berhormat Klang yang dijaduaikan 

pada 24.03.10, Yang Berhormat KuaSa Selangor, yang

1



dijadualkan pada 30,03.10 dan soalan daripada Yang

l. v [tkm:[k 5Y b^gayaH.b gaygi d te d y a fe y  pada uiybayyj yamya 

y^aasy'-^o-cbyy kb ababbi bG'iiib^fey,

iibbyp'S'b: [ L ,i ,^L m b .,'i; ̂  b:j; V - .: :; V:.,'.; -lb", b '-■■... ,■ . ■■■ . /
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polrak aytarabaeugsa tarbadap paolasmbaygay vayg bebiaky 

di daiiam yagara„ ibsrajaay sadar babawa oaporaybaparay 

tersabyft bakay sabaja posits! M ap i kadaygykadayg boteb 

barbaytyk yagaidl Im adaSab karaya teporasu tarsebaft debyat 

bardasarkay petrsapso pobak fayg  ryeyilai parkembaygan 

immpmwm dab kaaa Oiiiata mareka saydirk Do saaipeyg sty, 

terdapat jyga iaparay yagatif karaya yiaklymat yayg 

diparolabi sama ada tidak tapat a tapym  tidak mayaarmiykay 

sapayybyfa sityasi sabayay Umlawsia saytoasa meoigaly- 

alykay kadataygay baday-baday payyakdikay yy tyk m a lka l 

saydori sotyasi sebeyar di bialaysoa.

Bag! n&mberi peiabyr asiyg fakta=takta vayg bayar day 

terkiyi bebaaitay daygay parkambaygay semasa di [Malaysia,

2



Yang Berhormat Meoters Perdagangao Arrtarafeangsa dan 

Sndustri seSalu mengadakan sesi pertemuan dengan pihak 

media asing dan konrsuniti perniagaan antarabangsa sama 

ada di Malaysia, begitu juga semasa misi=misi galakan 

perdagangan dan pelaburan ke iuar negeri untuk 

memberikari penjelasan foerkaitan isu~isu semasa Malaysia.

Di samplng itu, kegiatan outreach Kerajaan juga 

dlperluaskan ke Suar negeri menerusi rangkaian kedutaan- 

kedutaan di luar negeri dan juga oleh pegawai-pegawai 

perdagangan dan peSaburan di luar megara. Usaha 

penyebaran maklismat ini juga diSakukan dengan kerjasama 

pertubuhan perniagaan Malaysia yang terdapat di negara- 

negara berkenaan.

Kerajaan akan berusatia sepenuhnya bagi memastikan 

bahawa dasar dan ikiim perniagaan dalam negara akan 

sentiasa kondusif kepada semua para pelabur dan peniaga, 

sama ada tempatan mahupun asing. DI samping itu,

3



Kerajaan jyga berusaha untuk mempastikan perkhi dm atari 

r,,.jvg i P M 'tM ik  illcluiicI;: [:aYgaab

Triirsnri; Yarug !D%^Y:ya5

‘ M a k Y  Yi©ygaYybP ’ g©k?igaB "" iia iYgkak' '' "ilyni<iL0k ' 

meyaygard impak kriste mk&nQwa global! day m©mp©rbaiko 

Mom petabyray diaon snsftsm p@yyampaoay perkSYdMfari: 

awam. Bags imeyaygayi masaiak ©lk@Lnic»mo serta 

oneygyraygkay kssayyya Ik® alas fiTfiasyairakaft ymum, 

Kerajaay telah melaksayakay pakej raeigsaygay ©k©y©mi 

yayg baejymlak M S I  bifcoy Pak©j raygsaygay Smii 'tetek 

becjaya meoigyraygkay ompak s@p@yykyva kkisfe nrnl day 

mem boiekkay Pfelaysoa k©iyar daoi kem©fes@tasi ©koyomi 

pada p® ygkyjyyg fcahyy fla8y3 di mama CY®flyaray Daiayi 

Negara Kasar fKDMIC) tellab M y e a lM k a y  p©rtymbykari 

sebayyak 4J%  pada soky tebyy k©@mpat

Di piihak Pasykay P©tygas Kbas P©mydak©ara Psryoagaay 

CPEMUDAH) yayg ditybykkay pada F@bryao1 20@7S iayya
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telati melaksaoakao pelbagai penambahbaikan daiam 

sistem, prosedur dan proses penyampaian Kerajaan 

termasuk meogurangkan masa untok memoiakan 

perniagaan dan pendaftaran harta serta memperkenaSkan 

satu nombor rujukan funggal yang dipanggiS MyGolD? iaitu 

nbmSor'pehgerialaiV bagi entifi pemSagaan'yang diguhakari ” 

apabila berurusan dengan agensl kerajaan.

DI sarrsping itu, Program Transformasa Kerajaan telah 

dlperkenalkan untuk menambahbaik lagi sistem 

penyampaian perkhidmatan awam bagi memudaiikan aktiviti 

perniagaan. Semua usaha ini adalah bagi memastikan 

Malaysia sentiasa kekal menarik kepada pelabur-peiabur 

asing.

Tuan Yang Dipertua,

Para pelabur nnasih mempunyai keyakinan ke atas Malaysia 

sebagai satu destinasi pelaburars pilihan. Ini terbukti dari 

jumiah pelaburan asing yang diluluskan untuk sektor
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PEIflBERSTAHUAM PERTANYAAN 

DEWAM RAKYAT, MALAYSIA

DARSPADA : TUAN SALAHUDDSM BIN HAJI AYUB
(KUBANG KERSAN)

PERTAMYAAN : BERTULSS

TARIKH : 16.03.2010 - 15.04.2010

Tuan SaSahuddisi bin HajS Ayyb (Kufoang Kerian) minta WENTERI

KEWANGAN menyatakan sejauh manakah kebenaran laporan UBS 

Investment Research yang menyenaraikan Malaysia sebagai negara 

paling teruk di Asia yang mengalami penurunan rizab antarabangsa.

JAWAPAN”

Tuan Yang di-Pertua,

Penurunan rizab antarabangsa yang di alami oleh negara iaitu 

dalam tempoh bulan Julai 2008 hingga bulan Mei 2009, merupakan 

fenomena yang turut dialami oleh negara-negara lain, termasuk di 

rantau Asia. Ini berpunca sebahagian besarnya daripada kesan krisis 

kewangan subprima di Amerika Syarikat yang telah mengakibatkan 

kegawatan ekonomi dunia yang amat mencabar pada tahun 2009

l
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2. AibeA paxEnAbaian zixzuta ini jelas EnanuiAAAaE  ̂ bxf-izwa

Malaysia Eiiampu m&rMperkukuhkari kedydukan rL&b aEYAzabangs&s 

sekaEii gus menolak kenyataan dalam laporan UBS Investment 

R&s&apjtL SVfsfehsA, paras rizab ini semakin bertambah zebanyab 

RM13.8 biiion kepada RybAbb biiion atau U8D96.7 bilion pada 

tahun 2009 berbanding RM317.5 biiion atau USD91.5 bilion pada 

tahun 2008. Pertambahan jumiah rizab ini disumbangkan sebahagian 

besamya oleh peningkatan aliraim masuk bersih perdagangan dan 

perkhidmatan sebanyak RM144.7 biiion, Pada tahun 2009, mengikut 

laporan imbangari pembayaran negara oieh Jabatan Perangkaan 

Malaysia, jumlah aliran masuk bersih pelaburan portfolio turut 

mencatatkan lebihan sebanyak RM0.8 biiion berbanding dengan 

defisit sebanyak RM84.4 biiion pada tahun 2008.

3. Sejajar dengan trend peningkatan fersebut, paras terkini rizab 

negara laitu pada 15 Mac 2010 kekal kukuh sebanyak RM331.7 biiion 

atau U8D96.8 biiion. Paras ini rnampu menampung 9.2 bulan import 

tertangguh dan 4.3 kali lebih tinggi daripada hutarig luar jangka 

pendek.
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PEMBERITAHUAN PERTANYAAN 

OEWAN RAKYAT, MALAYSIA

PERTANYAAN : BUKAN LISAN

DARIPADA : TUAN TENG BOON SOON

( TEBRAU)

NO.SOALAN : 90

TUAN TENG BOON SOON ( TEBRAU ) minta MENTERI PERDAGANGAN DALAM 

NEGERI, KOPERASI DAN KEPENGGUNAAN menyatakan adakah Kementerian telah 

melaksanakan penguatkuasaan yang berkesan untuk mengehadkan pembelian petrol 

oleh kenderaan rakyat asing di negara kita. Adakah dasar ini akan dikenakan kepada 

kenderaan rakyat tempatan.

JAWAPAN

Tuan Yang Dipertua,

Kementerian melalui Peruntukan di bawah Peraturan 12 A Peraturan-Peraturan 

Kawalan Bekalan 1974 telah mengeluarkan arahan larangan penjualan petrol dan 

diesel melebihi 20 liter kepada kenderaan yang tidak didaftarkan di Malaysia yang 

melibatkan stesen-stesen minyak dalam lingkungan 50 km dari sempadan.

Arahan ini berkuat kuasa mulai 16 Disember 2009. Mana-mana stesen minyak yang 

gagal mematuhi arahan ini, boleh diambil tindakan di bawah Akta Kawalan Bekalan 

1961 termasuk menarik balik lesen-lesen yang telah diberikan.

1



Boat masa kini, arahan ini fidak terpakai kepada kenderaan-kenderaan miiik rakyat 

tempatan.

2



SOALA^l NO: 91

PEMBERITAHUAN PERTAMYAAM BUSCAM JAWAB L8SAN BAGS
DEWAW RAgCYAT

PERTAWYAAN : BUKAN JAWAB LISAN

DARiPABA : TUAN TENG BOON SOON | TEBRAU ]

SOALAN

Tuan T@ng B@@n S©@n [ Tebrau ] minta MEMTERI PENERANGAN, 
KOMUNIKASI DAN KEBUDAYAAN menyatakan adakah Kerajaan 
bercadang menyediakan satu perpustakaan awam di setiap kawasan 
Parlimen untuk meningkatkan kadar membaca di kalangan rakyat 
khususnya generasi muda demi mewujudkan masyarakat yang berilmu.

JAWAPANk 

Yang Berhormat,

Adalah menjadi strategi Kerajaan untuk menubuhkan dan 
memperluaskan rangkaian perkhidmatan perpustakaan ke seluruh 
negara merentasi semua kawasan Dewan Undangan Negeri (DUN) dan 
Parlimen bertujuan memudahkan masyarakat di negara ini mendapat 
kemudahan bahan bacaan dan akses maklumat secara saksama di 
antara masayarakat di bandar dan di luar bandar.
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NO. SOALAN: 92

PERTANYAAN BUKAN LISAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN BUKAN LISAN

TARIKH DALAM TEMPOH DEWAN BERSIDANG

DARI PAD A YB TUAN TENG BOON SOON ( TEBRAU )

SOALAN Y.B TUAN TENG BOON SOON minta PERDANA
MENTERI menyatakan apakah mekanisme pemantau dan penguatkuasa yang telah 
disediakan untuk memastikan konsep atau dasar Satu Malaysia yang dikemukakan 
oleh YAB Perdana Menteri akan mencapai kejayaan dan akhirnya matlamatnya. 
Apakah tindakan diambil untuk menangani halangan khususnya di kalangan 
kakitangan kerajaan.

JAWAPAN: ( YB Tan Sri Dr. Koh Tsu Koon)

Gagasan “1 Malaysia: Rakyat Didahulukan, Pencapaian Diutamakan”
merupakan konsep yang baik, oleh itu, patut dan perlu diterapkan di dalam 
pelaksanaan semua dasar Kerajaan yang sedia ada. la meliputi dasar-dasar yang 
berkaitan dengan pembangunan ekonomi, pendidikan, sosial, kebudayaan, 
keselamatan, sistem pengangkutan awam, serta perhubungan antara kaum dan 
agama yang kesemuanya ini berpaksikan kepada semangat dan peruntukan- 
peruntukan Perlembagaan Negara. Bagi mengukur pencapaian setiap dasar 
program atau projek, kerajaan memperkenalkan kaedah Petunjuk Prestasi ( KPI ) 
yang bertujuan untuk mengukur sejauh manakah pencapaian, kejayaan serta 
kelemahan dalam pelaksanaan.

Setiap agensi pelaksana diminta menyediakan laporan pemantauan bagi 
setiap pencapaian sesuatu dasar secara berkala. Berasaskan laporan yang 
dikemukakan, ia memudahkan Kerajaan membuat penambahbaikan ke atas 
pelaksanaan sesuatu dasar itu. Setakat ini, KPI merupakan kaedah yang terbukti 
paling berkesan bagi mengukur prestasi pencapaian dan pemantauan ke atas 
sesuatu dasar yang dilaksanakan.

Bagi mempastikan konsep 1 Malaysia dapat dilaksanakan dengan berkesan 
dan lancar, semua agensi kerajaan dan penjawat awam perlu memahami peranan, 
tugas dan tanggungjawab masing-masing supaya setiap dasar yang dilaksanakan 
selari dengan matalamat 1 Malaysia. Jika terdapat mana-mana pihak, terutama 
pegawai kerajaan, yang kurang faham tentang kaedah ini atau yang menimbulkan 
halangan, ketua jabatan perlu memberikan garispanduan serta memberi tunjuk ajar 
atau menghantar mereka untuk menjalani latihan atau kursus yang bersesuaian. 
Kalau selepas ditegur dan ditunjuk-ajar berkali-kali, penjawat awam yang berkenaan 
masih tidak mengubah sikap atau mengatasi kelemahan yang tertentu, maka, 
amaran akan diberi dan selanjutnya tindakan diambil.
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0:^ALAM NO : VO

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN 

DEWAN RAKYAT, MALAYSIA

: B E R T U U 8

: T U A N  T E N G  BO O M  S O O N  [T E B R A U ]

S O A L A N  :

T U A N  TE N G  B O O N  S O O N  [TEBRAU] m in ta  MENTERI KERJA 

[RAYA menyatakan mengapa K e m e n te rian  enggan menerima 

p e n n in ta a n  rakya t untuk m e n a ik  ta ra f L e b u lira y a  P as ir Gudang 

menjadi 6 lorong memandangkan kesesakan trafik yang  beriaku 

hampir se tia p  hari di lebuh raya ini bukan sahaja menyulitkan rakya t 

bahkan m e rug ika n  ekonomi negara .

i



JAWAPAM :

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Kementerian Kerja Raya 

sememangnya peka dan prihatin terhadap masalah kesesakan 

trafik yang dihadapi oleh pengguna Jalan Johor Bahru -  Pasir 

Gudang (FT017) terutama sekali pada waktu puncak. Sehubungan 

dengan itu, Kementerian Kerja Raya telah mencadangkan kepada 

Kerajaan supaya jalan tersebut dinaikkan taraf dari empat (4) lorong 

ke enam (6) lorong di dalam Rancangan Malaysia Kesepuluh 

(RMKe-10) tertakluk kepada kelulusan agensi pusat.

Dalam masa terdekat, Kerajaan telah mengambil langkah-langkah 

bagi mengurangkan masalah kesesakan tersebut dengan 

melaksanakan projek-projek seperti berikut:

(i) Menaiktaraf Persimpangan Bertingkat Perling;

(ii) Menaiktaraf Persimpangan Bertingkat Jalan Johor Bahru- 

Kota Tinggi / Pasir Gudang; dan

(iii) Pembinaan Lebuhraya Senai -  Desaru (Fasa 1).

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Kerajaan telah membina 

Lebuhraya Senai - Desaru (Fasa 1) daripada Senai -  Cahaya Baru

-  Pasir Gudang sebagai jalan alternatif kepada Jalan Johor Bahru -

2



Pa^r aasoanp oGkaPO P2>yn ra-a [[-is ^aaiah :?.&panjanu 20

kPavaOer dsn a2ak b^r^eraa! aepanijknys, pada kysan ■■....»[j>Pa-t 
:j;y>n

PetaEPnaari Monk ['aya i;2 aaPa panaiP:ano«a Fersimpaagan 

Bsrtiogkat Petfeg dan Pe^aaapangan bertingkat JaPin JaPar Pakra

-  Kofei Tinggi / PasP Gudang tesah membantu menyuraikan 

ke se sa ka n  trafik els Ja lan J o h o r Bahru ~  Pasir Gudang (FTD17). 

Prqjek Parsimpangan Bertingkat Periing teSah ssap sepenulinya 

pa da  by Ian Q;gas 2006 dan Projek Persimpangan Bertingkat Ja lan  

J o h o r Bahru -  Kota Tinggi /  Pasir Gudang telah siap sepenuhnya 

pada Julai 2007k

Selain daripada itu, Kerajaan juga sedang nnelaksaniakan projek 

pembinaan Jalan dan Jambatan Kedua Permas Java serta 

Lebuhraya Senai = Desaru (Fasa 2) daripada Cahaya Barn -

Penawar. Adalah dijangkakan d e n g a n  s ia p n ya  p ro je k  pe m b in aan  ini 

keSak, maka ke se sakan  falu lin tas  di Ja la n  J o h o r Bahru = Pasir 

Gudang (F T 0 1 7 ) dapat dikurangkan.
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PERTANYAAN

DAR1PADA

SQALAW

: BERTULiS

: Y.B. Tyan Teng Boon Soon [Tebrau]

: Y.B. Tuan Teng Boon Soon minta 

PERDANA MENTERI menyatakan adakah 

Kerajaan bercadang menubuhkan satu 

Parliamentary Select Committee bagi 

menjayakan implementasi konsep Satu 

Malaysia dengan tujuan membudayakan niiai 

dan sikap Satu Malaysia di dalam 

pentadbiran jabatan Kerajaan dan 

pentadbiran parti politik.

NO. SOALAN:^®-



0 :0  &OA

T; :;- i! O a i d i O ^ r a - a ,

P'ri -O-Jhan -.G^Owni' RisO~h anOan 0--aa&a«n S i; b-paaa

kep-riiMah dan bOataOaO-ama-a. ini Odeb na-ndn-OOn i- ObO nanny 

kepada Ahlbahfi untuk membincangkavt dangan iebih veSiti isu-isu 

yang dbujuk kepada iavt/atankuasa berkaitari. Namun b&gitu, 

sebarang kepiidjsan berkenaan pennbuban jawaOaOyaea yana 

sedemikiari memerlukan perancangan' yang teliti supaya ia clapat 

benjalan dengan Oncar dan berkesan.



MESYUARAT PERTAMA, PEPJ6GAL 8CETIGA, 
PARLIMEN KEDUA BELAS 

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN 
DEWAN RAKYAT MALAYSIA

PERTANYAAN : JAWAB BUKAN LISAN

DARIPADA : YB. DATO' DR ABDULLAH BIN

MD ZIN (BESUT)

TARIKH :

SOALAN : °| ET

Msnta M e n te ri ffe m a jy a ri Luar B andar Dan WSSayah 

(KKLW) menyatakan sejauh manakah kejayaan 

masyarakat yang tidak mempunyai tem pat tinggal

melalui Program Rumah Mesra Rakyat dan PPRT.



tWAPAN

T u a n  Y a n g  d i - P e r tu a f

RRmymbnana Ahl: Yai'sO PmrRtOTmy :om;fa .. YYrYM:rri,

i- I ! mOO/c f̂ cjF '■ mi OS mUOr l-'L'F OTO bm 0 mr^b

mmPm Pyy nibPdn tecm r ol bow asan’ Omr 

^mvPao Ld antara tond î-. -̂n yang tmah dtanibd termmsuk 

menyedmkan bantuan perumahan dl bawah Program 

Bantuan Rumah (PBR) yang dahulunya dikenali sebagai 

Program Perurriahan Rakyat Termiskin (PPPT).

Da la mi tempoh RMKemg sejumlah lm 310 unit rumah 

telah diblna di bawah PBR dan dlanggarkan telah 

members manfaat kepada seramaS 86,550 isi rum ah/

Peiaksanaan PBR telah mampu memyedsakan rumah yang 

berkuaiity seiamat dan seiesa kepada golongan ml skin 

tegaia Melalui pemantauam yang dibuat darS semasa ke 

semasa mendapati penerima bantuan yang daiiullunya 

daif dan kurang mempunyai keyakinan dlrl telah berubah 

dan klnl leblh berdikarl.



Program bantuan ini telah dapat memberi keselesaan 

kepada mereka dan mendorong mereka menjalankan 

aktiv iti ekonomi. Mereka juga telah diberi peluang 

mengikuti latihan kemahlran yang disediakan. 

Program ini telah menghasslkan kejayaan yang 

memberangsangkan di mana sebahagian besar darspada 

mereka yang terSibat telah berjaya keluar dari belenggu 

kemisktnan.

Untuk makluman Yang Berhormat juga, pelaksanaan PBR 

bagi tempoh 2010 hingga 2012 adalah berdasarkan 

kepada sasaran yang telah ditetapkan ds bawah Bidang 

Keberhasslan Utama Negara (NKRA)„ Sepanjang tempoh 

tersebut, Kementerian akan membsna dan membaik pulih 

sebanyak 50,000 unit rumah lagi ds seluruh negara.

Untuk makluman Yang Berhormat juga. Program Rumah 

Mesra Rakyat pula adalah di bawah bidang kuasa 

Kementerian Kewangan.



BERiTA peY Y A Y Y a /YP D'KWA. ^ : , ; > Y

PERYYiYYYAP BUKAW JAWAB PEYAPi
DAF pp„ abyyyyap ; m u  » .  yiip

m, - -- a .37

P-sPP Pr, aP'.YY^P PY: PA= YY; [; [P^sot: ji Usinfc PiiEPPPPi L'YPa/AYPP 1 s««GI 

menyatakan apakah langkah-langkah yang telah diambil oleh Kementerian bagi 

membaivfe'! para pelajar Y P>v' ^ama ana A aaP.n■ at'itu di iuar negara supaya 

mendapa?; aial-jumat yai iy --.-.ohih tr^hyenai perkembangan semasa yang berlaku 

di Malaysia.

ja w a p a m

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk rnakliiman Ahli Yang Berhormat, pelajar di dalam negara dan luar negara 

sentiasa didampingi oleh pihak kementerian bagi menyalurkan maklumat yang 

sahih dan terkini. Hubungan ini dieratkan melalui program-program seperti 

kursus dan perjumpaati dengan semua pemimpin pelajar seria program 

kesukanan, kebudayaan, kenegaraan, penerapan patriotisme, kepimpinan dan 

jati diri.

Di samping itu, Kementerian turui menganjurkan Majlis Perundingan Pelajar- 

Pelajar Kebangsaan (MPPK) yang disertai oleh semua wakil pelajar dan 

pimpinan tinggi kerajaan. Program ini memberi peluang kepada peiajar berdialog 

tentang isu semasa di dalam dan luar negara serta menjadi platform untuk 

kerajaan menyalurkan maklumat yang sahih kepada pelajar.
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SOALAN NO: 97

PARLSMEN MALAYSIA

PEMBERSTAHU PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : Bertulis

DARSPADA Dato’ Dr. Abdullah B„ Hid. Zain

[ Besut]

SOALAN Dato’ Dr. Abdullah B. Md„ Zain [ Besut ]

minta MENTERI PERTAM I AM DAN

INDUSTRSASAS TANS menyatakam:*

Apakah kejayaan-kejayaan yang telah 
dicapai melalui Dasar Pertanian Negara 
Ketiga (1998-2010), khususnya dalam 
memajukan sektor pertanian sama ada 
untuk tujuan komersial atau pun untuk 
memenuhi keperluan sehari-hari 
memandangkan dasar ini amat penting 
dalam menjana ekonomi masyarakat dan 
negara



JAWAPAN

"O-mn 3 ;

Das.-j^-'-itv':! ii-r:n Negc-f?-'. . . . .  _ 3al bagi tempoh

d'rfigcii'j L»N&[lrs ife tue i m iu l.  h iem aksim um kan 

pengeluaran d&ii p^ndapatan para petarii mefiaiul penggunaan 

sumber seeara optimum. Dasar ini berjaya mentransformasikan 

sektor p&rianian ke arah sektor yang lebih dinamik dan berdaya 

saing untuk terns member! sumbangan kepada ekonomi negara 

sesta menyetiiakan peluang-peluang pekerjaan barn terutama 

dalam  bidang pemprosesan makanan dan industri asas tank

Dalam  tempoSn DPN3, sektor pertanian yang terdiri daripada sektor 

agro makanan dan sektor bukan agro makanan telah 

menyumbang sebanyak 7.7% kepada KeSuaram Dalam Negara 

Kasar (KDNK) iaitu m eningkat 3.0% kepada RM39.9 bilion pada 

tahun 2009 berbariding KM3u.$ billon pada vahun 2000. Daripada 

jumlah tersebut, sektor agro makanan telah nienyumbang nilai 

ditarnbaSi sebanyak 3.4% iaitu meningkat kepada RM17.6 bilion 

berbanding RM12.Q bilion bagi tahun 2000. Manakala, sektor

2



bukan agro makanan yang merangkumi komoditi-komoditi 

komersil seperti kelapa sawit , getah, koko dan perhutanan pula 

menyumbang nilai ditambah sebanyak 4.3% iaitu meningkat 

RM18.6 biiion pada tahun 2000 kepada RM22.3 biiion pada tahun 

2009.

Bagi sektor agro makanan, pengeluaran telah meningkat daripada 

5.3 juta metrik tan (2000) kepada 7.2 juta metrik tan (2009) iaitu 

kadar pertumbuhan purata tahunan sebanyak 3.5%. Prestasi 

mengikut subsektor agro makanan adalah seperti berikut:

i. Pengeluaran sub sektor tanaman yang merangkumi padi, 

sayur-sayuran dan buah-buahan meningkat daripada 2.9 

juta metrik tan (2000) kepada 3.9 juta metrik tan (2009) 

dengan kadar pertumbuhan purata tahunan sebanyak 

3.2%;

ii. Pengeluaran subsektor ternakan meningkat daripada 1.3 

juta metrik tan (2000) kepada 2.0 juta metrik tan (2009) 

dengan kadar pertumbuhan purata tahunan sebanyak 

5.2%; dan

3
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PEIWIBERITAHU PERTANYAAN 
DEWAN RAKYAT, MALAYSIA

DARIPADA : DATUK AZAL1NA BINTI DATO5 OTHMAW
SAID f PENGERANG )

PERTA NY AA N  : BERTULIS

Diitate taaBomi borai Dafeb (Dftbmsitro Saod ( P@c‘og@racTjg } rninta 

ilEMTEIEfl CCEWAMOAtNl menyatakan rnengenai kewajaran Bank 

Negara memendekkan tempoh ..„:ang tak berbayar bagi semua jenis 

pinjaman kredit kerana keputusan ini diiihat tidak wajar sekiranya faktor 

ekonomi ketika ini diambil kira. Keputusan ini sedikit sebanyak babai 

mengakibatkan usaha Kerajaan dalam menangani gejala ah long 

menjadi sia-ssa.

JA W A P A N :

Tuan Yang dbPertua,

Untuk makluman Yang Berhormat, institusi perbankan di Malaysia 

secara umumnya teiah lama mengamalkan pengklasifikasian hutang 

atau pembiayaan yang tidak berbayar dalam tempoh tiga bulan dari



tarikh ingkar. Amalan ini bukan sahaja sejajar dengan amalan institusi 

perbankan antarabangsa tetapi ianya telah terbukti berjaya 

memperkukuhkan kedudukan bank-bank tempatan tempatan semasa 

krisis kewangan yang lalu. Mulai bulan Januari 2010, institusi 

perbankan telah mengambil pendekatan melaporkan pinjaman 

berdasarkan kepada Financial Reporting Standards (FRS) 139, yang 

merupakan standard perakaunan antarabangsa.

2. Amalan mengklasifikasikan tempoh pinjaman tidak berbayar 

sama ada tiga atau enam bulan tidak membezakan cara bank 

mengendalikan isu pinjaman tidak berbayar. Apabila peminjam gagal 

membuat pembayaran dalam tempoh masa yang ditetapkan, proses 

bagi memperbetulkan keadaan supaya pembayaran menjadi teratur 

akan bermula. Ini termasuklah proses menghubungi pelanggan bagi 

mengadakan perbincangan untuk menstruktur atau menjadual semula 

tempoh pembayaran balik pinjaman.

3. Walau bagaimanapun, institusi perbankan harus lebih fleksibel 

dalam menstruktur dan menjadual semula kemudahan pembiayaan 

sekaligus dapat membantu syarikat yang mengalami masalah aliran 

tunai dalam situasi ekonomi yang mencabar. Apabila kemudahan 

pembiayaan telah distruktur atau dijadualkan semula, ia boleh 

diklasifikasikan sebagai pembiayaan berbayar, di mana syarikat 

tersebut boleh mengemukakan permohonan untuk pembiayaan 

tambahan. Syarikat-syarikat juga boleh mendekati institusi perbankan 

untuk menstruktur dan menjadualkan semula sebelum pembiayaan
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mhv--!>!ft 11i,:“i\fer u SjS:: i^akayaE jit:;?- iYteE2aE fy rat.:aa .a fen  i/vfeifeayai! 

d^Eyya> maaaSyi. aEir^n tfa faf.

-s’, E^^-EdvaTarr I '^aaEiyaaSagr -iy:amSEE [aaEdEEii EEaatitusi

[>(T--!'L'-:-;['tE'^i i S t>at tjttiauSOr.iE ■ y e fXzXX s|.i;t >mYt daifi perfjSiC'yaii&!! :^I/L aUc:

f aaaay2i:>:t; [.''r-i: L EL»!:-\yT.-;ri;[-( :v.̂ .:s.;'LV' yim'daE'" E-OyV/aS, [j^X^X-^XX Ea='2E dan 

^d^rhana G'fe2Er; dE nX X X fX  jahdfd; y-afeadSaan deb eenhdaaEaa

seraaEa pad?* aahaa 2009 adaiah sea&atyak dyaE.a: E?ae EaataaaEing 

dengan 3,2^5 kes bagi taEion 2008 dan 1,527' E-.es bags tahun duaa.

5. Peminjam yang Eaenghadapi rmasaiah dalam Ewandapatkrai 

respona  da ri in&titusi perbanfcart bagi permohonan menstruktur das'; 

menjadualkan semula pinjaman boleh mendapatkan ba n tu an  da ripa da  

S k im  Penyelesaian Hutang K ecil (S D R S ) yang dipferkeEialkan o leh  Bank 

N eg ara  M a lays ia . Selain itu, peminjam yang menghadapi sebarang 

masalah berkaitan institusi perfoankan dan pembiayaan boleh 

menghubungi:

BMLDEMEC, Blok D, Bank Negara Malaysia,

Jalan Dato’ Onn, 50480 Kuala Lumpur

BNMTELELINK

TeS: 1-300-88-5465 

Fax : 03-2174 1515

E m a i l : bnm tege link@ bnr11y 30v . ii jy
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PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN BUKAN JAWAB LISAN
DATUK AZALINA BINTS DATO° OTHMAN 
SAID

DARIPADA

SOALAN N0.100

Datuk Azalina binti Dat©° Othman Said [ Pengerang | minta MENTERI 
PENGAJIAN TINGGI menyatakan cadangan agar Kerajaan dapat memperluaskan 

skop kelonggaran pembayaran balik pinjaman PTPTN kepada pelajar yang 

mendapat ijazah kelas kedua ke atas dan kedua ke bawah. Sebagai contoh, 

mungkin pihak Kerajaan dapat memberi kelonggaran pembayaran balik hutang 

PTPTN tan pa faedah bagi pelajar yang memperoleh ijazah kelas kedua ke bawah. 

Dan bagi yang mendapat ijazah kelas kedua ke atas pula mungkin wajar 

diwajibkan membayar.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, semasa sesi pembentangan Bajet 2010, 

Y.A.B. Perdana Menteri telah mengumumkan bahawa kemudahan pinjaman boleh 

ubah akan dilaksanakan semula mulai tahun 2010 bagi semua peminjam PTPTN 

yang mendapat ijazah sarjana muda kelas pertama dan setaraf.

Pada masa ini, kerajaan tidak bercadang untuk memanjangkan kemudahan 

pinjaman boleh ubah kepada pelajar yang mendapat ijazah kelas kedua atau kelas 

kedua atas. Untuk itu, para pelajar perlulah merebut peluang keemasan yang telah 

diberikan tersebut dengan berusaha bersungguh-sungguh demi mencapai 

kecemeriangan akademik.
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PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DE'ŷ <AM R.AKYAT 

MESYUARAT PERIAil A5 PENGGAL KETIGA
PARLiMEN KEDUA BELAS 

TAHUN 2010

PERTANYAAN ; BUKAN LiSAN

DARIPADA : Y.B. DATUK AZALINA BINT! OATO5 OTHMAN
S AID

T A R IK H  :

: 1@®

Minta Ifenteri Kemajysrfl Lyar Bairudgor d&m Wolaynlh menyatakan mengenai 

peranan Jaba tan  Hal Ehwal O rang Asli dalam membangunkan m oda l irtsan 

masyarakat O rang Aslt di dalam negara  ini dan adakah bantuan pelajaran 

yang ieb ih  menyeluruh akan disediakan yang nielliputi bantuan melanjutkan

pelajaran ke 1PTS

J A W A P A N :

Tuan Y ang  di~P®rtua,

Kementerian Kemajuan Luar B andar dan W ilayah (K K LW ) m enerus i ja b a ta n  

Hal Ehwal O rang Asli (JHEOA) berperanan untuk membangunkan modal 

insan m a sya raka t O rang Asli. Fokus akan diberi kepada galakkan dan  usaha 

membina se rta  membangunkan m odal insan yang bersifat holistik, lengkap 

dengan pengetahuan dan kem ahiran serta  mernpunyai nilai m oral dan e tika

i



i

yang teguh. Hala tuju ini diusahakan dengan merangka dan mengatur 

beberapa program seperti

BIL AKTIVITI MODAL INSAL TEMPOH BSL PESERTA

1 Kursus Pembangunan Minda

a) Ketua Isi Rumah

b) Wanita
c) Belia & Beliawanis

d) JKKK

5 hari setiap 

kursus
7,240

2 Kursus Mekanik

a) Teknologi Automotif 

kenderaan kormersial

b) Mekanik Motorsikal

c) Mengetuk dan Mengecat

3 bulan -  6 bulan 6000

3. Kursus Pembuat Pakaian 

wanita Tahap 1

8 bulan 250

4. Kursus Asas Komputer 4 hari 112

Program Latihan Kemahiran dan Kerjaya (PLKK) merupakan satu program 

yang bertujuan menyediakan bantuan kewangan dan pengurusan bagi 

membolehkan kumpulan sasar mengikuti kursus iatihan jangka pendek, 

sederhana dan panjang. Meningkatkan kemahiran supaya mampu 

mendapat pekerjaan atau mengusahakan perniagaan perkhidmatan yang 

boleh memberikan pendapatan yang lebih tinggi dan seterusnya 
mengeluarkan mereka serta keluarga dari belenggu kemiskinan. Peserta 

adalah dari Ketua Isi Rumah(KIR), Ahli Isi Rumah (AIR) dan Ibu Tunggal
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asrsivi?'. Pi ^am rbV '' !Af y^banyak P A  a.\  iiri>4 -m-ng saku tela.h b p H i^ A iA c m  

bagi pelajar ■■■ek.Aak ij>Hv^ng;Ai yang kadb  my yykolah. W ang saku te rse b u t 

d ib a yar kmyads pe la ja r P A  ; ty ^ ' seps.tIm y -  imA ym^A'mmA--m

iU^ti^sbk. i-A-iaJbm pAAPm AAak kmb ^.mAan .mbmmA: Ai. A j'A;~; an tuk 

b ias is iw a  tmgaaa yAajar "ai.ang AA, Pi; ^m ln g lm ! lPTA di PaAm  nmmaa.

AyaraAsyarat bagi PAim BanAiian malakkan Pmndidikan f'>ra.hy A A i 'is 

peringkatkan Instiiuli Pengajian Tinggi, hanya pelajar Orang Asli yang 

menuntui els Insitusf Pangajian Tinggi Awam dalam negara sahaja yang 

layak di pertimbangkan.
Bagi bantuan melanjutkan pelajaran ke 1PTA, Jabatan tidak bercadang 

untuk memberi bantuan tsrsebut kerana aelain yuran pengajian yang ferlalu 

tinggi, kebanyaksn IPTS lebih menumpukan keuntungan berbanding 

memberi pendidikan yang berkualiti kepada pelajar-pelajar Orang AsIL 

Jabatan juga birnbang 1PTS akan memgambil kesempatan diaias bantuan 

biasisiwa yang disediakan dengan hanya mementingkan kuantiii pelajar 

yang rnasuk berbanding kualiti pencapaian peSajar Orang Asli.

Perkara ini juga dibincangkan dalam Mesyuarat "Focus Group" Pendidikan 

Orang Asli yang di Pengerusikan oleh YBhg. Prof. Madya DrJuli Edo juga 

Ahli Majlis Penasihat Kebangsaan Pembangunan Masyarakat Orang Asli 

(MPKPMOAV diniiana Kementerian Pengajian Tinggi (KPT) juga bersetuju 

agar jabatan tidak bercadang untuk member! bantuan kewangan kepada 

pelajar Orang Asli di IPTS demi rnemastikan pelajar Orang Asli mendapat 
pendidikan yang berkualiti. Memandangkan kerjasama antara jabatan dan 

KPT untuk memberi kemasukan khas pelajar Orang Asli ke SPTA telah pun 

dilaksanakan dengan baik, isu mengenai kesukaran pelajar Orang Asli 

ditawarkan ke Institut Pengajian Tinggi Awam tidak timbul.
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NO, SOALAM1101

PEMBERSTAHU PERTANYAAN BEWAN RAKYAT 

JAWAPAN OLEH Y.B. DATO3 LSOW TIONF LAS 

MEMTERl KESSHATAN MALAYSIA

PERTANYAAN : BUKAN LSSAN

OARSPADA : DATUK AZALINA BINTI DATO’

OTHIVSAN SAID 

[ PENGERANG]

SOALAN :

DATUK AZALINA BINTI DATO5 OTHMAN SASD [ PENGERANG] 

minta MENTERI KESIHATAN menyatakan cadangan agar 

pembinaan hospital ditambah terutama di kawasan-kawasan yang 

mempunyai peratusan populasi yang tinggi.

Tuan Yang Dipertua,

Kementerian Kesihatan sentiasa berusaha untuk memenuhi 

keperluan perkhidmatan kesihatan yang terbaik bagi rakyat di negara 

ini. Selaras dengan itu, beberapa pendekatan telah dilaksanakan 

termasuk mewujudkan lebih banyak klinik-klinik kesihatan di dalam 

komuniti, peningkatan serta penambahbaikan perkhidmatan di



h o s p ita l-h o sp ita l sedia -P a  dE sa in 'p tiy;  p B id d re a f;  ia-r -̂r 'Bij'E'br-i; 

Lvcjn.r.

p'BYihb l ^e^ebuah hospital Ym'wrs'/ang berdas*El>:j[ E>e4:̂ E*rspa 

kriteria antaranya EEepadotari pis-Ev -̂Ink, !; l EKYpYfeE

sediaac::^; EYXiOjdxledY NB!: EXpO s-e/ta peE EyrO p-E .eEOO >: fc-U-if

ResihsiaEY pewit sdd: daEY Eseebeoefl YEYapuaEE dEbedEEen kepadY: 

kawasaE  ̂ yasYp msm[;4snyai peratusan populasi yang tinggi seperti di 

bandar-bandar uiama serta baridar-bandar besar seluruh negara di 

samping daerah serta kawasan yang terletak agak jauh dad bandar 

bagi memastikaEi keseluruhan rakyat negara ini tviendapat akses 

kepada perkhidmatan perubatan yang disediakan.

Kementerian Kesihatan sedia makium akars keperluan bagi 

menambah perkhidmatan hospital terutama di kawasan yang 

mempurtyai kepadatan penduduk yang tinggi. S e h u b u n g a n  itu, 

Kementerian Kesihatan sentiasa berusaha untuk meningkatkan iagi 

kemudahan serta kapasiti hospital sedia ada dengan melaksanakan 

kerja-kerja naik ta ra f se p e rti pembinaan wad serta klinik tambahan, 

pembinaan pusat rawatan harian serta menaik ta ra f perkhidmatan 

sokongan yang lain.

Pembinaan hospital tambahan di kawasan yang msmpunyai popu las i 

ya n g  tinggi juga dipertimbangkan apabila hospital sediaada tid a k  lagi 

sesuai untuk ditingkatkan di naiktaraf bagi menampung keperluan 

peningkatan perkhidmatan, Selain itu, pembinaan hospital baru juga 

perlu diselaraskars dengan keupayaan menyediakan te n a g a  kerja

2



termasuk pakar-pakar terlatih, doktor dan tenaga kerja mahir yang

lain serta peruntukan pembangunan yang di terima Kementerian ini.



BEPETAirEU EAAArAEAmAP 
'AM P/AAAAV liAPAZ/'AA

PaREEPAPA ; PAiElP: APAUE'PA BEATS PATOr aTEAAAP
%ab t p m m m M m

PBAflAPAAAP i BEPTPUA

TAPSEAP i RJjAAtAA

Dsiiuk AzaHora birra Date*5 Othmami Said ( P@mig@rar8g ) minta 
MENTERI KEWAWCIAW menyatakan mesigeriai kaed&h yancj 
dsgfjriatcah oleE'> Eaerajaart unAA: mengatasi masalah pernberian 
subsidi minyak serta mencadangk&n agar ia oliperluaskan kepada 
barangan terkawal seperti guia, fepuny, niinyak dan sebagainya.

JAWAPAG  ̂ :

Tuan Yang Di Pertua,

Untuk makluman Yang Berhormat, Kerajaan melalui Jawatankuasa 

Unit Pengurusan Prestasi dan Pelaksanaan (PEMANDU) telah 
menubuhkan Makmal Rasionalisasi Subsidi untuk mengkaji semula 
subsidi Kerajaan. Kajian ini merupakan satu pendekatan yang 
komprehensif meliputi antaranya subsidi barangan ferkawal seperti 

gula, tepung, minyak dan Iain-lain. Hasil kajian ini akan dimaklumkan 
oleh Kerajaan dalam sedikit masa lagi.

1



SQALAM M O 103

DEWAN RAKYAT MALAYSIA 
PERTANYAAM BUKAM LfiSA Î

PERTANYAAN : BUKAN LISAN

DARIPADA : DATO1 SRI 1R. MOHD ZIN BIN MOHAMED

[SEPANG]

SOALAN : 103

Dato' Sri Ir. Mohd Zin bin Mohamed [ Separsg ] minta MENTERI 

SUMBER ASL1 DAN ALAM SEKITAR menyatakan apakah pelan 
induk negara bagi memastikan bahawa paras pengeluaran karbon 
dapat dikawal.

JAWAPAN:

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, bagi menangani isu 
perubahan iklim secara bersepadu, Kementerian Sumber Asli dan 
Alam Sekitar telah menyediakan Dasar Perubahan Iklim Negara. 
Dasar ini digubal bagi mengarusperdanakan usaha-usaha yang perlu 
dilakukan oleh pelbagai Kementerian dan agensi dalam mengambil 
tindakan menangani isu perubahan iklim.

Dasar Perubahan Iklim Negara akan dijadikan panduan dalam

1



mengintegra:ii.an :?l: p-'-rf.-'rGiau GPa PaP:^ p^AtAapipu Pan 
pelaksanaan prfprarij pembangunan dan proses membuai h?\ rjte.-iu; 
menggalakkan pertumhf«han pknnomi -^-.ara lestari dan 

pembangunan Insan serta pemufiharaan alam sekitar.

Sebagai ;î < .xira  ̂t tr pembangunan ekonomi dan
pembasmian kemiskinan merupakan arttaL & [. anting negara.
Hanajn demikiarc, r-^bayairssana yang telah diisytiharkan ^iGP 'PPiP 

Pei'Jana Menteri sewnpp .;!i pap-aPiapap Malaysia akan 

mengurangkan intensiti pelepasan gas mmah hijau (greenhouse gas 
-  GHG) berdasarkan Keluaran Dalam Pasar Negara (GHG emission 
intensity or GDP) s&hingga 40% berbanding tahun 200? menjelang 
tsrnuu 2020. If si adalah sebagai sumbangan negara di peringkat global 
dalam  menangani isu perubahan iklim. Indikator pengurangan ini 
merupakan inisiatif sukareia negara dan bukan mandatori serta 

tertakluk kepada pemindahan teknologi dan sum bangan kewangan 

yang mencukupi dari negara maju serta peningkatan kapasiti.

Sebagai strategi permulaan untuk mengurangkan intensiti pelepasan 

GHG berdasarkan KDNK sehingga 40%, Kerajaan telah menyediakan
Road Map yang meliputi tiga program utama iaitu, Kecekapan 
Penggunaan Tenaga (Energy Efficiency - EE), Tenaga Boleh 

Diperbaharui (Renewable Energy - RE) dan Pengurusan Sisa Pepejal.

Bags program EE? usaha-usaha kecekapan tenaga seperti 
penggunaan peralatan cekap tenaga, aspek reka bentuk bangunan 
dan penggunaan amalan pengeluaran bersih (cleaner production)
yang dapat mengurangkan penggunaan tenaga di sePtor industri dan 
komersial akan dilaksanakan. Umpamanya seperti mana yang telah



diumumkan oleh Kementerian Tenaga, Teknologi Hijau dan Air, 
kerajaan akan menghentikan pembuatan, pengimportan dan 
penjualan lampu incandescent light bulbs pada tahun 2014. Usaha- 
usaha ini dijangka dapat mengurangkan 9 juta tan C02.

Adalah dijangkakan menjelang tahun 2020, lebih banyak tenaga akan 
dijana daripada sumber-sumber yang boleh diperbaharui (RE) seperti 
biojisim, biogas, mini hidro, tenaga suria dan bahan buangan. Ini 
dijangka dapat mengurangkan 11 juta tan C02.

Bagi pengurusan sisa pepejal, polisi dan pelan pengurusan sedia ada 
telah menggariskan beberapa aktiviti yang boleh menyumbang 
kepada pengurangan pelepasan GHG seperti kitar semula dan 
penggunaan teknologi alternatif seperti kemudahan material recovery 
facilities dan Loji Rawatan Termal (thermal treatment plant). 
Pengurusan sisa pepejal secara holistik melalui penggunaan tapak 
pelupusan sanitari dapat membantu memperoleh kembali (recovery) 
metana yang terbebas untuk menjana tenaga. Ini dijangka dapat 
mengurangkan 25 juta tan C02.

Bagi menangani perubahan iklim dalam jangka masa panjang, 
Kerajaan akan menyediakan satu Road Map yang komprehensif dan 
terperinci. Ini akan melibatkan sektor seperti pengangkutan, proses 
industri, pertanian dan perhutanan.

Sekian, terima kasih.
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IPX PP A LA E P P M

pM 'Y T P p p p p

PEPIPm 'PvAP : EPJPPT!! m .m

. w m A  : Y.IB OATQ*5 SKO ESP E iQ ^Y  2W CSIIÔ MOHAiiiiP tSEPAEPP)

SOALAM : YM  DAT©5 SRI IR. MOHD. ZM EM MOHAMEID (SEPAM©)
minta Perdana Menteri menyatakan apakah langkah yang telah diambil oleh 
Kementerian bagi mengeratkan perhubungan dan perpaduan kaum. Apakah KPI yang 
ditetapkan bagi mengukur kejayaan perpaduan kaum.

JAWAPAN : (Y.B TAN SRI DPP KOM TSU KOON)

Walaupun negara kita adalah lebih aman dan damai berbanding dengan negara-neg&ra 
majmuk yang Iain, tetapi perbezaan dari segi kepelbagaian agama, budaya dan bahasa 
kadang-kala mencetuskan perselisihan serta sentimen agama dan perkauman yang 
berpotensi menjejas ketenteraman dan kestabii&n masyarakat, sekiranya ianya tidak 
diuruskan dan ditangani dengan baiknya.

Oleh itu, sejak kemerdekaan dan sepanjang proses pembinaan negara selama 53 
tahun kebelakangan ini, pucuk pimpinan negara rmemang sangat sedar dan peka akan 
cabaran-cabaran untuk terus memupuk persefahaman dan keharmonian, 
mengurangkan pelbagai jurang antara kaum dan agama serta meredakan dan 
menyelesaikan sengketa yang timbul. Langkah-langkah yang telah dan akan terus 
diambil adalah seperti yang dirumuskan berikut.

Pertama, sentiasa memegang teguh prinsip-prinsip Perlembagaan Persekutuan dan 
Rukun Negara sebagai asas kenegaraan yang mengambil kira dan merangkumi hak- 
hak asas semua rakyat secara seimbang. Asas kenegaraan ini dijadikan sebagai 
rujukan untuk penggubalan dasar-dasar dalam pelbagai bidang ekonomi, sosial, 
pendidikan serta diguna sebagai rujukan untuk penyelesaian sengketa melalui 
perundingan dan musyawarah secara jujur, adil dan seimbang.



Kedua, memperkenal dan melancarkan kempen pembaharuan dari masa ke semasa 
untuk memberi fokus, sasaran dan dorongan kepada rakyat dalam proses pembinaan 
negara yang berterusan, seperti Wawasan 2020 pada tahun 1991 dan Gagasan 
1 Malaysia mulai tahun 2009. Gagasan 1 Malaysia mengutamakan ‘perpaduan dalam 
kepelbagaian’ supaya rakyat bukan sahaja bertoleransi, tetapi menerima bahkan 
menghormati dan meraikan kepelbagaian etnik, agama dan budaya.

Ketiga, melaksanakan semua dasar dan program untuk rakyat dan kumpulan-kumpulan 
sasaran secara adil dan seimbang supaya dapat membasmi kemiskinan dan menyusun 
semula masyarakat untuk menggalakkan penyertaan semua kaum dan lapisan 
masyarakat dalam semua bidang secara berkesan dan bermakna. Sekiranya terdapat 
kelemahan dan penyelewengan dalam pelaksanaan, maka, langkah-langkah hendak 
diambil untuk membetulkan dan menambahbaikan aspek-aspek yang kurang tepat atau 
adil.

Keempat, menggubal, meminda dan melaksanakan secara adil undang-undang, segala 
peraturan dan garispanduan untuk menyelesaikan masalah-masalah yang bersabit 
dengan aspek-aspek agama, seperti pembinaan dan pemindahan bangunan ibadat, 
perkahwinan campur, pertukaran agama, penggunaan istilah keagamaan yang tertentu 
dan sebagainya.

Kelima, menggalakkan interaksi, integrasi dan persefahaman antara kaum di tempat 
kerja, tempat belajar, tempat kediaman dan dalam pelbagai aktiviti sosial melalui 
program-program konkrit seperti Rukun Tetangga dalam kawasan-kawasan 
perumahan, Rancangan Integrasi Murid-Murid Untuk Perpaduan (RIMUP) antara 
sekolah-sekolah rendah pelbagai aliran, Program Latihan Khidmat Negara untuk remaja 
serta pelbagai program interaksi untuk belia dan wanita.

Keenam, mengwujudkan saluran dan mekanisma di beberapa peringkat untuk 
menggalakkan wakil dari badan-badan kebudayaan dan agama untuk berhubung, 
bertukar fikiran dan mencapai persefahaman yang lebih mendalam dan kukuh supaya 
dapat mewujudkan keharmonian serta menangani bersama secara berkesan isu-isu 
yang mungkin timbul.

Ketujuh, meningkatkan keupayaan berkomunikasi dan berunding serta kemahiran 
mediasi di kalangan pemimpin masyarakat supaya mereka sanggup mententeramkan 
keadaan dan menyelesaikan sengketa yang timbul.

Kelapan, berusaha menyakinkan semua pemimpin politik dan masyarakat supaya 
mengelakkan kecenderungan untuk mempolitik dan mempolarisasikan isu-isu berkaitan 
dengan etnik, agama dan budaya, serta bersedia untuk mengambil tindakan tegas 
terhadap mereka yang menjejas kesensitifan, ketenteraman dan keamanan, jikalau 
didapati perlu.



Kesembilan, wtuuambil sikap yang postitif dan membina, dengan penuh
rendaE. Eiad serta mengamalkan pendekatan yang inklusif dalam sebarang usaha 
mengendali dan menguruskan isu-isu berkaitan hubungan antara agama dan etnik,

Beberapa petunjuk prestasi atau KPI teiah dan ■ ikiHuat&n untuk mengukur
tahap keharmonian di kalangan [ K y a t  dasaiH :nasyarakat m a j ta n L  aaa- 
antarabangsa i.ahh h sdeks Keamanan Sedunia triM? •-■'tobal Malaysia
menduduki tempat ke-26 pada tahun 2009, iaitu, telah meningkat dari tempat ke-38 
pada tahun 2008. Secara perbandingan, pada tahun -V-v^O 'uduki tempat 

!:-aaancis ke-30, Britain ke-25, Indca^aia nE^a -̂* a -n t , ' ^ .a  T E ; b -
Vic:,

Di peringkat kebangsaan, satu indeks yang dikenali sebagai Societal Stress frmJe:. (c-£!) 
atau IndeSs Ketegangan Masyarakat KE Jvi> >JiyuriMl;a! i uhtuk mengukur tahap 
ketegangan masyarakat di peringkat suku tahunan dan negeri. IKM berdasarkan 
kepada kejadian-kejadiar* perselisihan antara kumpulan-kumpulan etnik atau agama 
yang dilaporkan kepada polis, tunjuk perasaan, rusuhan, keganasan dan ketegangan 
sosial yang berlaku kerana isu-isu kontroversi yang tertentu. I KM urriui: iahuri 2007. 
2008 dan 2009 salah 28, 28 dan 22 kes setiap yejuta orang penduduk masing-masing.

Selain daripada iiu, beberapa petunjuk yang faaru untuk memantau dan mengukur 
tahap perasaan keselesaan dan keharmonian sosial sedang dibangunkan oleh pakar- 
pakar penyelidik dari universiti-universiti tempatan yang disokong oleh Jabatan 
Perpaduan Negara dan Integrasi Nasional (JPNIN) di bawah Jabatan Perdana Menteri 
(JPM).

Sememangnya, niemupuk persefahaman dan perpaduan merupakan tanggungjawab 
semua agensi kerajaan, semua pertubuhan politik, sosial dan agama, semua institusi 
sosio-budaya seperti keluarga dan sekolaii, bahkan bagi tiap-tiap warganegara.



RTS

JAWAPAN 8QALAN PERS8DANQAN DEWAN RAKYAT

Pertanyaan Bertulis Daripada: Y.B, DATO5 SRI IR. MOHD Z1N BIN MOHAMED
[ SEPAN©|

JAWAPAN OLEH Y.B. MENTERI PELAJARAN MALAYSIA

PERTANYAAN BERTULiS

Y.B. DATO' SRI IR. MOHD ZIN BIN MOHAMED [ SEPANG ] minta Menteri Pelajaran 
menyatakan berapakah jumlah pelajar melayu yang mengikuti tingkatan 6 sains tulen 
bagi tahun 2000 hingga 2009. Apakah langkah yang diambil oleh Kementerian bagi 
mengatasi bilangan pelajar melayu yang semakin berkurangan.

JAWAPAN

Untuk makluman Ahli yang Berhormat, sehingga Januari 2010 bilangan pelajar Melayu 

yang mengikuti Tingkatan 6 Sains Tulen adalah seramai 1,129 orang. Langkah-langkah 

yang diambil oleh Kementerian Pelajaran Malaysia (KPM) bagi mengatasi bilangan 

pelajar Melayu yang semakin berkurangan adalah dengan menekankan semula konsep 

60 -  40 yang mana penekanan diberikan kepada pelajar-pelajar supaya memilih bidang 

Sains berbanding bidang-bidang lain seperti yang terkandung sebagai objektif utama 

dalam Pelan Induk Pembangunan Pendidikan dan Wawasan 2020.



■ t . - r  a

A A ^ K d Q lJ A ^

1 A! XAFYaAH : IAjKAAAAAAAlA UAAA^

:. /A JAAAA : ; AA A" SAE !i!R» AAAiA1 AiYJ BIN MQHAMED

A'-'AAYA i EA.VAA-

Dato' Sri Ir. Mohd Zin ... Mvlmxixx [ ‘r n Avk lAiSrAliAE AeKAAAAAY

TINGGI menyatakan berapakah jumiah koiej komuniti yang telah dibina dr-:i, 

apakah kursus yang ditawarkan. Srpfib m.?:nak?.h k^berkesanan kursus yarig 

ditawar dapat membantu belia-beiA. - it t .omuniti setempat.

JAWAPAW
Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahii Yang Berhormat, sehingga Januari 2010; kementerian 

telah mewujudk&n 52 buah koiej komuniti induk, di mana 42 buah telah

beroperasi dan 11 buah lagi masih dalam pembinaan.

Di samping itu juga, terdapat sebanyak 22 buah koiej komuniti cawangan yang 

telah beroperasi di seluruh negara. Senarai kursus diploma dan sijil yang 

ditawarkan di koiej komuniti adalah seperii di fLampram 1 .

Sejak penubuhan koiej komuniti pada tahun 2001; ia telah memberi sumbangan 

yang bermakna kepada pembangunan negara umumnya dan pembangunarn 

modal insan khususnya dengan menyediakan laiuan alternatif kepada pelajar 

yang tidak dapat melanjutkan pengajian ke institusi pengajian tinggi. Koiej 

Komuniti sebagai hab pembelajaran sepanjang hayat juga memberi peluamg 

kepada semua lapisan masyarakat termasuk golongan belia untuk mendapatkan 

latihan clan kemahiran secara berterusam ke arah rnelahirkam masyarakat 

berpengetahuan (k-Communities).

Mulai tahun 2001 hingga Disember 2009, seramai 401,946 peserca telah 
mengikuti kursus-kursus pendek daiam pelbagai bidang yang ditawarkan di koiej 

komuniti. Pada tahun 2009, seramai 8,929 belia telah dilatih di koiej komuniti 

seiuruh siegara. Kajian pengesanan graduan tahun 2009 menunjukkan 46% 

lulusan koiej komuniti telah mendapat pekerjaan dalam tempoh enann bulan 

setelah tamat pengajian.



Di samping itu, kolej komuniti dengan kerjasama Kementerian Kewangan 

Malaysia juga telah merangka beberapa program di bawah Program 

Pembasmian Kemiskinan Tegar Bandar yang akan dilaksanakan di kolej 

komuniti melibatkan 600 orang peserta termasuk golongan belia. Kolej Komuniti 

akan terus berusaha untuk menyumbang dalam memajukan sosio-ekonomi dan 

pemikiran masyarakat melalui pendidikan yang relevan dan bermanfaat.

Lampiran 1 

KURSUS-KURSUS DIPLOMA YANG DITAWARKAN 
DI KOLEJ KOMUNITI KEMENTERIAN PENGAJIAN TINGGI

BIL NAMA KURSUS

1. Diploma Automotif

2. Diploma Teknologi Elektrik

3. Diploma Teknologi Komputer

4. Diploma Hotel dan Katering

5. Diploma Fesyen dan Aparel

6. Diploma Pengurusan dan Penyelenggaraan Fasiliti

7. Diploma Teknologi Senibina

8. Diploma Teknologi Pengiklanan

9. Diploma Teknologi Pemprosesan Makanan

10.1 Diploma Perakaunan Perniagaan

11.1 Diploma Pelancongan dan Pengembaraan



HAMA KURSUS

.. Multimedia Kreatif (Animas

T'5rnologi Pembuata.n Bersep .

Automotif

PYi I j;? P'YMr c'-rlJij..

f'zC. <-.isO‘.''c'i'':;an Bangunar.

.. Tti'ologi Elektrik (Pemasangs ........  . rkhidm

Sist . .......mputer dan Sokongan

8. Hotel d

aian

10. F'emprosesan dan Kawalan Mutu Makanan

i 1. Teknologi Pembinac..

12. . „..nologi Maklumat

. _ akaunan Perniagaa..

14. Multimedia Kreatif (Pengiklan;

15. Penyejukan d nyamanan LJdarr

16. Peiancongan dan Pengembaraar

17. Rekabentuk Dalams .

18. Landskap dan Pengurusan Nurseri

19. Kecantikan dan Dandanan Ramt.

20. Bakeri dan Konfeksionj

2 1 industri Seramik

2 2 . johirJogj Pembuatan P^rabot

23. Agro Industri



no.aum  iyx6 |o f

NO.AUP :

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI BUKAN JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : BUKAN JAWAB LISAN

DARSPADA : DATO’ SRS IR„ IVSOHD Z1N BIN MOHAMED
[ SEPANG1

TARIKH :

RUJUKAN : 2509

SOALAN :

Dato8 Sri !r. Mohd Zin bio Mohamed [ Sepang ] minta MENTERI 

DALAM NEGERI menyatakan sehingga kini, berapakah kerakyatan 

yang telah diluluskah oleh Kementerian dan apakah syarat dan 

kriteria yang perlu dipatuhi oleh pemohon sebelum kelulusan diberi.



>AN:

Yaan YaEiy, Ldp-aaa:.

YPSa motr-iisi^Pi: m Y  d-y y  iSa a- a ia ^ t  pe rm ohonan taraf kerakyatan 

pany I'-ta ii aidPyaLaa ■ ’Sen. I j;=ra-yaasriart Dal&m !a<typd - y a r  yaandeka 

aaph-yyja Uni iai;an sebanyaa daK S  yddy o ya ra t dan dri'tena y-antg 

periu dipatuhi oleh pemohon un iuk d ily luskan  permohonannya

selepas 1t> September 1963 adaiah seperti berikut:

PeiiaiiYiia Memenuhi sy&rat tempoh raensiap yang 

diperuntukkan di dalam Perlembagaan

Persekutuan:

T'edna

Ketiga

Keempat

Kelima

Berkelakuan baik dan melepasi iapisan 
Keselamatan;

Menguasai Bahasa Meiayu dengan baik;

Berniat untuk menetap berterusan di negara ini; dan

Mempunyai tuntutan yang kuat dan berakar umbi di
negara ini.
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PEgiBBRBTAHU PERTANYAAN

DEWAM RAKYAT, MALAYSIA

PERTANYAAN BERTULIS

DARIPADA Y.B, TAN SRI DATOJ SERI 
OHQ KA TING

KAWASAN KULAI

NO. SOALAN 108

Y.B. DATO’ SERI ONG KA TING minta MENTERI 
PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN INDUSTRI 
menyatakan iumlah pelaburan lanqsunq asinq (FDI) dan 

tempatan (DI) diterima oleh neqeri Johor secara keseluruhan 

dari tahun 2005 hinqqa Disember 2009. dan berapa jumlah 

dijangka akan diluluskan pada tahun 2010. Nyatakan berapa 

daripada jumlah tersebut adalah di kawasan Parlimen Kulai.

Jawapan:

Tuan Yang Dapertua,

Bilanqan proiek yang diluluskan dalam sektor perkilanqan di 
neqeri Johor dari tahun 2005 hinqqa 2009 adalah sebanyak 

967 proiek dengan pelaburan bernilai RM40.9 bilion, Daripada



jumlah ini, pelaburan asing (FDI) berniiaS RM30.0 bilion 

(73.4%) manakala pelaburan tempatan (DI) berjumlah RM10.9 

bilion (26.6%).

Daripada jumlah pelaburan yang diiuluskan bagi tempoh 

2006 hlngga 2009, sejumlah 55 proiek dengan pelaburan 

berniiai RIVS823.5 iuta ditempatkan di Kulai. Daripada jumlah 

pelaburao yang diiuluskan di KulaS, sejumlah RM343.2 iuta 

(41 J%) adalah FDI manakala sebanyak RM48Q.3 iota (58.3%) 
adalah DI.

Pelaburan yang diluluskan di neaeri Johor sepanjang 

tempoh 2005 hinqqa 2008 sebanyak RM40.8 bilion 

merupakan 17.6 peratus daripada iumlah pelaburan yang 

diltJiuskan secara keseiuruhan bagi Malaysia bagi tempoh 

tersebut Secara purata, iumlah pelaburan tahunan yang 

diluluskan di neaeri Johor di dalam tempoh berkaitan adalah 

RM8.2 iuta. Trend pelaburan di neaeri Johor secara 

konsistennya mencafalkan iumlah pelaburan yang tinggi. 
Berdasarkan trend ini, diuoiurkao bahawa pada tahun 2010, 

BTKjQKSini J@fru@F . " I
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Afe': Itfj
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JAWAPAN SOALAN PERSIDANGAN DEWAN RAKYAT

Pertanyaan Bertulis Daripada: Y.B. TAM SRI DATO" SERI ONG KA TSNG
[ KULAI3

JAWAPAN OLEH Y.B. MENTERI PELAJARAN MALAYSIA 

PERTANYAAN BERTULIS

Y.B. TAN SRI DAT©' SERI ONG KA TING [ KULAI ] minta Menteri Pelajaran 
menyatakan jumlah Pengetua mengikut pecahan kaum yang berkhidmat di semua 
sekolah menengah (SMK & SMJK). Adakah Kementerian masih memelihara tradisi 
SMJK dan Sekolah Menengah Mubaligh dalam soalan perlantikan Pengetua dengan 
berunding dengan LPS mengenai calonnya seperti yang pernah dijanjikan dahulu.

JAWAPAN

Untuk Makluman Ahli Yang Berhormat,

Pengisian jawatan Pengetua DG48 dan DG52 mengikut pecahan kaum sehingga 5 Mac 

2010 adalah seperti berikut:

a Melayu - 1647

■ Cina - 269

a India - 27

■ Lain-lain - 129

Untuk makluman, jawatan Pengetua DG52 dan DG48 boleh diisi dalam kalangan calon- 

calon berikut:

i) calon yang telah diluluskan oleh Lembaga Kenaikan Pangkat Perkhidmatan 

Pelajaran untuk memangku ke gred DG48 dan DG52;

ii) calon yang telah dinaikkan pangkat ke gred DG48 secara Time-Based (untuk 

mengisi jawatan Pengetua DG48 secara hakiki); dan

iii) calon-calon yang telah berada di gred DG48 dan gred DG52.



VMai' keutamaan mengisi jawatan Pengetua DG52 diberi kepada

SL.n yang mempunyai pengaiaman memegang jawatan Pengetua DG48 dan PenoSong 

Kanan/Ketjr. bkS&ug dan keutamaan mengisi jawatan Pengetua DG48 diberi kepada 

calon yang mempunyai pengaiaman memegang jawatart i ''enolong Kanan dan Ketua 

Bidang. Bagi pengisian jawatan Pengetua, calon-calon dicadangkan oie’n Jabatan 

r i-Stfjaran Negeri (JPN) dan dikemukakan untuk persetujuan Ketu;-:. I- jr. PrirjHH'; 

Malaysia sebagai PM>: FMtiidmj/t-a.. L-nibaga Pengeioi;- MiO-PP PP-P‘ i>oieh 

mengemukakw;» <--&dangan calon kepada pihaS: .IPH jilia 'Jififtrkan sesuai. Waiau 

bagaimanapun, pemilihan calon yebftfifsi Fengetua tertakluk kepada calon memenuhi 

syarat-syarat seperti yang teiah dinyatakan.

Pengisian Pegawai mengikut kaum dan negeri adalah seperti berikui:

PEMGliSlAM PEMGETUA MENGIKUT KM3M DAN MEGERii

BSD IMegeri
SFsipmii!

JumSah
MeSayu Cina India Lain-Lain

■1 Perlis 23 1 24

2 Kedah 150 8 2 1 ®@

3 Pulau Pinang 92 30 2 124

4 Perak 172 3fi 4 212

5 Selangor 230 16 3 249

6 W. Persekutuan 
Kuala Lumpur 75 15 2 92

7 Negeri Sembilan 117 11 1 129

C Melaka 55 2 1

9 Johor 208 24 4 1 237

1 0 Pahang 137 15 3 1SS

11 Terengganu 131 2 133

1 2 Kelantan 1 2 0 2 1 123



13 Sabah 53 48 1 94 196

14 Sarawak 68 51 3 33 155

15 W.P Labuan 7 1 1 9

16 W.P Putrajaya 9 9



••AAEAH MO :

PEMBERITAHUAN P E R T A N Y A A N  

DEWAN R A K Y A T , M A L A Y S IA

: BERTULIS

.............  . : TAW SR8 DATO’ SERI ONG PA TING

[KULAI3

S O A L A N  :

T A N  S R i DATO5 SERI OMG KA T IN G  [KULAI] m inta M E N T E R I 

. menyatakan sam a ada ko n tra k to r tempatan dikawa! 

selia selain didaftar oleh OIDB. Jika yas apakah penalti sekiranya 

kontraktor didapati salah dalam kegagalan sesu a tu  s iruktu r.

1



JAW APAN :

Untuk makluman Ahis Yang Berhormat, menurut peraturan 15 (1)(f) 

dan (g) Peraturan-Peraturan Pendaftaran Kontraktor (Industri 

Pembinaan) 1995, perakuan pendaftaran kontraktor dikeluarkan 

beserta dengan syarat-syarat tertentu yang mana kontraktor 

dikehendaki mematuhi syarat-syarat pendaftaran. Sekiranya syarat- 

syarat tersebut gaga! dipatuhi atau didapati cuai oleh mahkamah 

atau Lembaga Penyiasatan yang ditubuhkan, tindakan tatatertib 

boleh diambil terhadap kontraktor tersebut sama ada digantung, 

ditarik balik atau dibatalkan pendaftaran mereka. Sehubungan 

dengan itu, Lembaga Pembangunan Industri Pembinaan (CIDB) 

boleh mengambil tindakan tatatertib mengikut peraturan tersebut di 

dalam keadaan di mana kontraktor didapati cuai oleh Lembaga 

Penyiasatan atau mahkamah dalam kes kegagalan sesuatu 

struktur.

Pada masa ini CIDB juga sedang meminda Akta 520 dan 

dicadangkan dimasukkan peruntukan tindakan yang boleh diambil 

berhubung dengan kegagalan kontraktor dalam menjaga 

keselamatan orang awam.

Selain daripada itu, di Malaysia, peruntukan sedia ada mengenai 

kegagalan struktur (peruntukan am bagi kegagalan/kemungkiran

2



f-=ofeh: .̂ [TFjFjk BpacA; ALfc .AAn; P̂-.rFt ^Arr rr- r̂t

AAA 'Aui: UfFj^it'-s^ivJ^r^s A^Af Baiiytjuttrt ^r^p^y?. AA4 ;/;ynyi 

AAAA, ;5i l+whli i 'b 'h ix  i : fe t ‘ AA :t isisy. AehpA&h -Bn AE-fe

A '^ ta iv^ fe^ bfth: r :Mi^:te!iB AKw fa^; T r ^  ^>xv\*paf/Wtti b A -v  

and Health AA ■• AAHA) ciAr dAi'SAin: A-c-A ^ ixA in  <:Xu E-sAhAAr; 
A A ^A s^ .
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PARLIMEN MALAYSIA

PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

SOALAN NO: 111

PERTANYAAN

DARIPADA

TARIKH

SOALAN

BUKAN JAWAB LISAN

Tan Sri Dato" Ong Ka Ting [Kulai]

Tan Sri Dato' Ong Ka Ting [Kulai] minta MENTERI 

PERTANIAN DAN INDUSTRI ASAS TANI menyatakan :- 

berapa jumlah petani sama ada formal atau tidak formal 

telah memperolehi bantuan daripada Kerajaan 

memandangkan kenaikan kos pertanian bagi tanaman 

sayur-sayuran dan buah-buahan khasnya baja sejak 2008.

JAWAPAN : Oleh Y.B. MENTERI PERTANIAN DAN INDUSTRI ASAS
TANI

Tuan Yang Dipertua,

Sehingga Mac 2010, jumlah pengusaha sayur-sayuran dan buah-buahan yang telah 

menerima bantuan pembayaran insentif dibawah Dasar Jaminan Bekalan Makanan yang 

dimulakan pada tahun 2008 adalah seramai 47,274 orang bemilai RM 142,359,979 juta. 

Kadar insentif yang diberi adalah RM81/tan bagi sayur-sayuran dan tanaman kontan serta 

RM78/tan bagi buah-buahan.

Program Insentif Pengeluaran Tanaman ini telah dapat meringankan bebanan pengusaha 

berikutan dengan kenaikan kos pengeluaran dan secara tidak langsung dapat 

menggalakkan peningkatan pengeluaran makanan negara. Pengeluaran pada tahun 2009 

bagi buah-buahan dan sayur-sayuran didapati meningkat dengan pertumbuhan sebanyak 

6.36% dan 5.79% iaitu pengeluaran sebanyak 1.4juta tan metrik kepada 1.7 juta tan metrik 

pada tahun 2009 bagi buah-buahan dan pengeluaran sebanyak 599 tan metrik pada tahun 

2008 kepada 607 tan metrik pada tahun 2009 bagi sayur-sayuran.



SOALAN NO.: 112

DEWAN RAKYAT MALAYSIA 

PERTANYAAN BUKAN LISAN

BUETJI Li YAH

_________  : TAW SRI DATO' 8ERS ONG kA UNO

[ KULAi ]

SO ALAN  :

Tasi Sri Date0 S©oi ©mg K& Tmg [ KuM  ] minta HEiN]T£IRB SUEM3BER 

ASLfl DAM AELAii SEECGTAR menyatakan sama ada Kerajaan bercadang 

untuk menyediakan satu pelari induk komprehensif 'dan pelan tindakan 

yang berkesan untuk menyelesaikan isu banjir kiiat yang seeing berlaku di

bandar dan desa.

JA W A PA N :

T u a n Ya n g D i pe itu a ,

Untuk makluman Ah!i Yang Berhormat, Kerajaan sedang dalam usaha 

menyediakan pelan induk yang komprehensif untuk rnenyelesaikan isu 

banjir kiiat yang sering berlaku. Sehubungan dengan itu, Jabatan
1



Pengairan dan Saliran (JPS) telah menyediakan Kajian Pelan Induk Saliran 

Mesra Alam (MSMA) bagi bandar-bandar di Malaysia.

Senarai Kajian Pelan Induk Saliran Mesra Alam yang telah dan sedang 

dilaksanakan oleh JPS adalah seperti berikut:

BIL. KAJSAN PELAN INDUK STATUS
(%)

1 Kajian Pelan Induk Saliran Bandar Ipoh, Perak Siap
2 Kajian Pelan Induk Saliran Bandar Klang, Selangor Siap
3 Kajian Pelan Induk Saliran Bandar Sg. Buloh, Selangor Siap
4 Kajian Pelan Induk Saliran Mesra Alam Bandar Parit 

Buntar & Bagan Serai, Perak Siap

5 Kajian Pelan Induk Saliran Bandar Sg. Besi & Seri 
Kembangan, Kuala Lumpur. 90%

6 Kajian Pelan Induk Saliran Bandar Kuantan, Pahang 90%
7 Kajian Pelan Induk Saliran Mesra Alam Bandar Pasir 

Mas, Kelantan 85%

8 Kajian Pelan Induk Saliran Mesra Alam Bandar Tanah 
Merah, Kelantan 85%

9 Kajian Pelan Induk Saliran Mesra Alam Bandar Kuching 
& Kota Samarahan, Sarawak 80%

10 Kajian Pelan Induk Saliran Mesra Alam Bandar Dungun, 
Terengganu 80%

11 Kajian Pelan Induk Saliran Bandar Kangar, Arau & 
Padang Besar, Perlis 80%

12 Kajian Pelan Induk Saliran Mesra Alam Bandar Pasir 
Gudang, Johor 50%

13 Kajian Pelan Induk Saliran Mesra Alam Menggatal, 
Telipok & Tauran, Sabah 50%

14 Kajian Pelan Induk Saliran Mesra Alam Bandar Tawau, 
Sabah 50%

15 Kajian Pelan Induk Saliran Mesra Alam Bandar Raya 
Miri, Sarawak 10%

16 Kajian Pelan Induk Saliran Mesra Alam Bandar Manjung, 
Sitiawan & Lumut, Perak. 10%

2



: i apaa, ^ a a n  [rrd -k  --"alaan F a ^ a a -p a h . R un dar f a ja fp y  
Selangor

'i.,/p;:

[jrivui-.- tuaP fntitan A h ll Yan<j [p<-ba »iimml. d a yan  Po-iar, iaainP ihi aPan

l>.‘rjgi i t M'tf’Ukah pM^-:a~pi.[n' ™,- f IML lj :_l UlFijit aeit:-; 

menentukan punca-punca pencemaran -a d: P^aa-'a:. iapaaa !" ayas 

liiQci at ait't asenganalEar: .-ara yany aptiiEfUtvs bayi niaaa^yah  ̂ yanjir

dan nenaeafaran .■'■ir.

Daripada kajian yang dibuat, satu peian tindakan akari direncanakan di 

mana kawasan yang telah dikanalpasti msnghadapi isu banjir dan 

pencenwan aPan dikenalpasii dan rekabentuk terperinci bagi menaiktaraf 

kawasan tersebut akan dilaksanakan.

Rekabentuk terperinci tersebut kemudiannya akan diterjemahkan kepada 

satu pembangunan fizikal di mans kawasan yang telah dikenalpasti itu 

akan dirsaiktaraf.

Sekiarp terima kasih.
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Soalao Mo: 113

MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KETIGA,
FARLIMEN KEDUA BELAS, TAHUN 2010 

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN 
DEWAN RAKYAT 

PERTANYAAN : BUKAN LIS AN
DARI PAD A : YB DATUK DR TEKHEE @ TIKI ANAK LAFE (MAS

GADING)

TARIKH :
SOALAN :

Minta Menteri Kemajuan Luar Bandar Dan Wilayah menyatakan ke mana perginya 

peruntukan berjuta-juta ringgit setiap tahun untuk masyarakat Orang Asli. Mengapakah 

masyarakat Orang Asli masih dilaporkan dalam keadaan serba kekurangan dari segi 

infrastruktur asas dan prasarana.

JAWAPAN:
Untuk makluman Yang Berhormat, menerusi peruntukan yang disalurkan kepada

masyarakat Orang Asli Kerajaan telah meningkatkan usaha-usaha pembasmian

kemiskinan dan kemiskinan tegar di kalangan mereka melalui pelbagai program

pembangunan yang dilaksanakan oleh Kementerian menerusi Jabatan Hal Ehwal Orang 

Asli (JHEOA). Selain daripada peruntukan di dalam Rancangan Malaysia Kesembilan 

(RMKe9) sebanyak RM377.3 juta, Kerajaan juga telah meluluskan peruntukan khas 

berjumlah RM20 juta di bawah program peningkatan kualiti hidup masyarakat Orang Asli 

bermula pada tahun 2008 merangkumi bantuan bakul makanan, bantuan wang saku 

pelajar, bantuan input pertanian dan tambahan tambang pengangkutan pelajar. 

Usaha-usaha peningkatan taraf hidup masyarakat Orang Asli turut di perhebatkan lagi 

menerusi penyaluran peruntukan di bawah program Pakej Rangsangan Ekonomi (PRE) 

berjumlah RM91.7 juta. Daripada jumlah tersebut sebanyak RM66.5 juta diperuntukkan 

bagi Program Bantuan Rumah (PBR) yang telah memberi manfaat kepada 2,248 KIR. 

Sebanyak RM12.9 juta telah diperuntukkan bagi Projek Jalan Kampung (90.75 km) dan 

sebanyak RM12 juta (79 projek) telah diperuntukkan di bawah Projek Jalan Pertanian. 

Menerusi peruntukan di dalam RMKe9 pelbagai projek/ program pembangunan telah 

dilaksanakan. Di antara program-program tersebut termasuk projek pembangunan tanah



dengan tanaman komersla! seperti getah dan kelapa sawit, bantuan peralatan pertanian 

das'i t: ^rikanan, te rn a ra w ,  [’hiEMvgan usahawan dan Iain-lain. Selain itu, tumpuan juga 

diberikan kepada pelaksanaan projek-projek kemudahan infrastruktur dan utiliti termasuk 

pembinaan rumah Ketua Masyarakat dan keluarga miskin tegar, jalan raya, jambatan, kSinik 

desa, bekaian air elektrik dan sebagainya.

Sehingga k'sni, sejumiah 166 buah ladang dengan keiuasan 23,945.48 hektar telah berjaya 

dibangunkan dengan tanaman getah dan d-g-aa a.aa Rita v;5 buah h-dai'i;, i. k'RL:-. 

>'h?n F’j U:a;!\ fada.ng R;gi oleh FELCRA. Sejumiah 96 ladang teSah berjaya mengeiuarkan 

hasil dan memberi faedah kepada 6,656 peserta masyarakat Orang Asli. Selain berpeluang 

bekerja sebagai buruh iadaag, raandur ataa gengawaf keselamatan ladang dengan 

pendapatan di antara RM400.00 sehingga RM600.00 sebulan, Orang Asli juya oliberi 

peluang menjadi kontraktor atau subkontraktor bagi - melaksanakan kerja-kerja 

pembangunan ladang, penyelenggaraan dan penuaian hasil.

Seiain itu, kerajaan juga memberi tumpuan kepada pembangunair modal insaa menerusi 

penyediaan bantuan dan kemudahan pendidikan di peringkat prasekolah, sekoiah rendah, 

menengah dan peringkat tertiari, kursus pembangunan minda serta latihan kemahiran yang 

sesuai dengan keperluan pasaran pekerjaan.

Program tersebut dilaksanakan dengan kerjasama kementerian/ agensi kerajaan seperti 

KEMAS, Kementerian Pelajaran Malaysia, *3SAT MARA, Akademi Binaan Malaysia dan 

Iain-lain. Usaha ini bertujuan untuk meSahirkan anak-anak Orang Asli yang beriimu, jati dirk 

mempunyai kelayakan dan kemahiran yang diperlukan oleh sektor awam, swasta atau 

sebagai asas persediaan untuk menceburi bidang keusahawanan.

Pelaksanaan program-prograrn pembangunan ini telah snenampakkan hasil di mana 

berdasarkan data kemiskinan sehingga 31 Disember 2009 kadar kemiskinan tegar Orang 

Asli telah dapat dikurangkan kepada 4,30)7 KiR Iberbanding seramai 9,003 KIR pada awal 

RMKe9. Usaha-usaSia melaksanakan pembangunan kepada masyarakat Orang Asli ini 

merupakan satu usaha yang berterusan dan memerlukan peruntukan yang besar. Namun 

begitu pelaksanaan tersebut dibuat secara berperingkat-peringkat dan rnengikut 

keutamaan.



SoaSan M© :

MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KEDUA, 
PARLIMEN KEDUA BELAS 

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT MALAYSIA

PERTANYAAN : BUKAN LISAN

DARIPADA : Y.B. DATUK DR TEKHEE @
TIKI LAFE 
(MAS GADING)

TARIKH :

SOALAN : \\ I f

Minta M enteri HCemaJuan Luar Bandar Dan 

W ilayah menyatakan bagaimanakah pshak Kerajaan 

dapat mempercepatkan pembangunan Infrastruktur 
dan kemudahan asas di luar bandar yang sehsngga 

kini dlimplementasikan dengan begitu lambat.



J A W A P A N

i PpdP PdAPpuPyyi Pyny PwlPdPPVvp. P^yramay nwwey: 

i-'.H-i r pP-; ̂ Ul iV.i A" ! f>' P ApÂ d;PP: l I UP' P I UW i ! p^rO^ '̂P-'::!: , 
pW AwrvyrPPP f f I t PV .< ■. [[ :PS?- d ry  \ V-h\ A appy PaUS 

neyarp, Pwupbppyar; p p ;- PAPpep Awrarbaipwp cccrcr 
Pwgppa ePAApP; Lcocrfcclccc d^pypp enaPi A;A 

utarpa, AaAk satu danpada teras [Adana; terse hut 
adalah pembinaan Infrastruktur Asas Luar Bandar 
(Rural Basic Infrastructure),-

Di bawah NKRA, Kementerian ins rnensasarkan:
• Pembinaan 2,526 kilometer jalan luar bandar ds 

seluruh Malaysia;
• Up uteri Bekaian Elektrik Luar Bandar di 

Sernenanjung Malaysia sebanyak 99„9% dan 
95% di Sabah dan Sarawak;

® Uputan Bekalan Air Luar Bandar di Semenanjung 

Malaysia sebanyak 98% dan 90% di Sabah dan 
Sarawak; dan

• 50,000 buah rum ah di bawah Program Bantuan 
Rumatn

2



Selaras dengan itu, Kerajaan telah menubuhkan 

Performance Management And Delivery Unit 

(PEMANDU) di bawah Jabatan Perdana Menteri untuk 

memantau dan memastikan keberkesanan 

pelaksanaan projek-projek di bawah NKRA menjelang 

tahun 2012.



PEMBERIIAHUAN! PERTANYAAN DEWAN RAKYAT.

PE! yp''PAP WA
Pp, ,,m pip1;

io o i: pp: M0.47

ja to 8 Dr. Mohamad Shahrum bccu P^rnan I Lipfe 4 siPta MENTEiFPO PEPpPOsPM 

TINGGI menyatakan bite K ~meHterian henclak mendirikaii sebuah kolej komuniti 

sepenuhnya di kawasan Parlimen Lipis mernandangkan tidak ada sebuah pun FTP 

yang dapat menampung keperluan lepasan sekolah menengah di kawasan Parlimen 

ini dan kawasan sekitarnya.

J MMtkPMi

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, pada masa ini, teiah terdapat sebuah kolej 

komuniti cawangan di kawasan Parlimen Lipis. Justeru, Kementerian tidak bercadang 

untuk membirta sebuah kolej komuniti induk di Lipis <di bawah RMKe-10. Walau 

bagaimanapun, cadangan Y.B, Lipis akan diambil perhatian yang sewajarnya.



\ib
Soalan Wo^f'-fT'

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN 
DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN BAGS BUKAM JAWAB LISAN

DARIPADA DATO! DR. MOHAMAD 

SHAHRUM BIN OSMAN

SOALAN 117

Dato’ Dr. Mohamad Shahrum Bin Osman mlnta MENTERI 

PENGANGKUTAN menyatakan bila Kementerian hendak membina 

landasan keretapi berkembar dari Gemas ke Tumpat.

JAWAPAN

Tuan Yang Dipertua,

Sektor pengangkutan awam termasuk rel merupakan agenda penting 

Kerajaan dan ia juga dikenalpasti sebagai salah satu Bidang 

Keberhasilan Utama Negara atau National Key Result Area (NKRA).

Tuan Yang Dipertua,

Kerajaan melalui Majlis Pembangunan Wilayah Ekonomi Pantai 

Timur (East Coast Economic Region Development Council -



EOEFl^'-/ ^-dahy i i felaksanakan satu n E -.-i;t M . i ' t e t e  
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k'-aar ds I leye-ti Taa-atgganu dart seteruaaaa ka kaair k im\\., I Aka 

Bahru sehingga ke Tumpal Pertimbangan seterusnya adalah 

teriakiuk kepada rurtiusan dart ayor kajian berkenaan kelak.
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JAWAPAM SOALAN PERSIDANGAN DEWAN RAKYAT

Pertanyaan Bertulis Daripada: Y.B. DATO' DR. MOHAMAD SHAHRUM BIN OSMAN
[ LIPIS ]

JAWAPAN OLEH Y.B. MENTERI PELAJARAN MALAYSIA

PERTANYAAN BERTULIS

Y.B. DATO’ DR. MOHAMAD SHAHRUM BIN OSMAN [ LIPIS ] minta Menteri 
Pelajaran menyatakan bila Kementerian hendak mendirikan sebuah kolej matrikulasi di 
kawasan Parlimen Lipis memandangkan tidak ada sebuah pun kolej bertaraf demikian 
yang dapat menampung keperluan lepasan sekolah menengah di kawasan Parlimen ini 
dan kawasan sekitarnya.

JAWAPAN

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Kementerian Pelajaran Malaysia (KPM) 

melaksanakan pembinaan sesebuah Kolej Matrikulasi mengikut negeri. Walau 

bagaimanapun, di negeri Pahang sudah terdapat 2 buah Kolej Matrikulasi iaitu Kolej 

Matrikulasi Gambang, Kuantan dan Kolej Matrikulasi Teknikal di Jengka.



MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KET16A 

PARLIMEN KEBUA BELAS 

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN 

PEWAN RAKYAT MALAYSIA

PERTANYAAN : BUKAN LISAN

AH LI PA RUMEN " Y„B„ DATO" DR. MOHAMAD
SHL . URUM BIN OSMAN 
(LI PIS)

TARIKH ;

SOALAN ;

Minta Menterl Kemajyan Luar Bandar dan 

 ̂ .j '_ ] menyatakan mengapa RISDA Holding

hendak dlwujudkan dan sejauli tram a 

rnanfaatnya kepada pekebun keel I.



JAWAPAN :

Tuan Yang Dipertua,

Cadangan penubuhan RJSDA Holdings adalah 

selaras dengan Pekeliling Perbendaharaan BiS 

12 Tahun 1993. ’ PekelSSing ini menyarankan

agar setiap Badan Berkanun yang mempunyai 

banyak syarikat subsidiari menubuhkan sebuah 

syarikat induk bags mennastikan kepentingan 

agensi terjam in. Tindakan ins akan 

memudahkan kawalan ke atas semua syarikat 

oleh setiap Badan Berkanun.

Di antara objektif penubuhan RISDA Holdings 

adalah seperti berikut:

P e rlam a ; menyatukan aset dan sumber di 

bawah satu kumpulan supaya dapat



mertg!opt!rrEa! :̂:art penngunaannya serta

f Ti; e [ ii a -rs e a 1 a, ka a p-e e C a ft a a e e Ie  a ta a pe [ a k ia t !a a;:

; e t e e e vs a rota; a I? :a n i- ;a vr a [ a; a £ e i t  a

corporate governance ke atas setnea 

pefiaburam dan operas! pemlagaam syarikat;

'^ k ^ f iy  rnerribotehkan setiap syarikat dalam 

Kumpulan memberikan penumpuan terhadap 

aktfviti pemiagaan secara khusus, berdaya 

maju dan niempunyai mflal tarn bah a in yang 

tSnggi;

meSetakkan syarfkat-syarlkat 

snlllkan RJSDA dalam posisi yang leblh ba5k 

dan berdaya salng dengan menawarkan 

perkhfdniatars atau produk yang kompetStlf 

da la mm fndustrinya dengan menggunakan 

pasaran RISDA sebagai asas; dan



Kelim ai mengoptimakan penggunaan modal 

insan bagi meningkatkan kemahiran, mutu 

perkhsdmatan dan peningkatan kerjaya yang 

Sebih luas di kalangan anggota kumpulan 

syarskat RISDA.

Tuan Yang Dipertua,

Manakala manfaat penubuhan RISDA Holdings 

kepada pekebun kecil pula adalah seperti 

berikut:

P ertam a; mewujudkan satu kumpuSan 

syarikat yang kukuh berupaya menyokong 

peranan RISDA dalam meningkatkan 

kesejahteraan pekebun kecil sebagai kumpulan 

sasar;

Kedua; mewujudkan kaedah penyertaan 

ekuiti oleh pekebun kecil dalam kumpulan



R D a  4xrt a m-e »y * m: i[>:m ra tepada

kadar dkaRaa- yang tfagga dan;

:' "a. ewyjadkaa aaaiaagat berkhldmat 

ascaaa pasykah as aaiiaagaa aaggcaa aarapaaaa 

syarikat RiSDA untuk keperrartgan RISDA dan 

pekebum kecfL



PEMBER8TAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

DARIPADA
PERTANYAAN BUKAN JAWAB LISAN

DATO” DR. MOHAMAD SHAHRUM BIN OSMAN

SOALAN NO.120

Dato' Dr. Mohamad Shahrum bin Osman [ Lipis ] minta MENTERI PENGAJIAN 

TINGGI menyatakan bila Kementerian hendak mendirikan sebuah IPTA atau IPTS di 

kawasan Parlimen Lipis memandangkan tidak ada sebuah pun IPTA/IPTS bertaraf 

demikian yang dapat menampung keperluan lepasan sekolah menengah di kawasan 

Parlimen ini dan kawasan sekitarnya.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, penubuhan sesebuah Institusi Pengajian Tinggi 

Awam (IPTA) adalah dibuat berdasarkan keperluan strategik negara. la dibuat dengan 

mengambil kira kemampuan pembiayaan kerajaan, kepentingan bidang tujahan tertentu 

terhadap pembangunan sosio ekonomi negara, sumber manusia yang mencukupi serta 

keperluan sumber tenaga yang diperlukan di pasaran kerja. Oleh yang demikian, 

kerajaan berpandangan bahawa jumlah IPTA yang sedia ada adalah mencukupi untuk 

menampung keperluan sumber tenaga mahir negara dan fokus Kementerian sekarang 

ialah untuk memperkasakan IPTA tempatan. Pada masa ini, terdapat 2 buah IPTA di 

negeri Pahang iaitu Universiti Malaysia Pahang (UMP) di Gambang, Universiti 

Teknologi MARA (UiTM) cawangan Jengka serta 3 buah kampus kota UiTM di Bukit 

Sekilau, Kuantan, dan Raub serta 2 buah politeknik iaitu Politeknik Muadzam Shah 

(PMS) dan Politeknik Sultan Haji Ahmad Shah (POLISAS).

Justeru, pada masa ini, kerajaan memutuskan tidak akan menambah bilangan IPTA 

sedia ada termasuk di kawasan Parlimen Lipis. Walau bagaimanapun, kementerian 

boleh mempertimbangkan penubuhan IPTS terutama yang menawarkan program 

kompetitif seperti perubatan, farmasi, pergigian dan kejuruteraan jika terdapat 

permohonan daripada pihak swasta.

1
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k̂ TIYiMH
DEWAf

IPERTANYAAN
:yt, mkuc:£tfk

DARIPADA >ny pua m m  WEE
(PETAL1N6 JAY A UTARA)

PERTANYAAN I BERTULSS

TAR1KH

Tmm  ITcMif Pfiosj CCosim W@@ (Petefegj Jaya Otsjra}) minta I^EMTEFi 

KEWAMCMM menyatakan senarai;

(a) pembeli bon yang berkupon 5.75%. penubuhan Dana iMDB 

yang berjumlah RIMS bilion daripada Kerajaan; dan

(b) 30 pemilik bon Dana 1MDB terkini yang terbesar,

J A W A P A N :

Tuan Yang dbPertua,

Untuk makluman Yang Berhormat, bon tersebut bukan bon 

terbiian Kerajaan Persekutuan. la adalah bon terbitan 1 Malaysia

Development Berhad (1MDB) melalui Nota Jangka Sederhana Islam 

(Islamic Medium Term Notes).



2. 1MDB telah melantik Am Investment Bank Berhad sebagai bank 

perunding dan pembiaya bon. Terbitan bon dibuat mengikut suasana 

pasaran semasa dan ia adalah urusniaga antara bank perunding dan 

pembeli-pembeli bon yang terdiri daripada institusi-institusi kewangan 

tempatan dan antarabangsa. Pemilik bon berubah-ubah kerana ia 

bertukar tangan apabila diniagakan di pasaran sekunder.
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